


25.136-2/2022. 

JEGYZŐKÖNYV 

Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlésének 
2022. december 8-án megtartott üléséről 

Jelen vannak: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester, 
Bodrozsán Alexandra, Dobos József, Engert Jakabné, Dr. Fekete 
Gábor Domicián, Jánosi István, Józsa Bálint, Király József, Kopping 
Rita, Kósa József, Lejer Zoltán, Lévai Jánosné, Leviczky Cirill, 
Nemcsik Mátyás Ferenc, Dr. Papp Zoltán, Pászti András, Sipos 
László, Szamler László, Török Józsefné, Dr. Tóth Szilárd, valamint 
Dr. Vancsura István képviselők (21 fő) 

Nem képviselő alpolgármesterek: Falu György Tamás, Dr. Sztachó-Pekáry István, 
Gaál József, valamint Dr. Homoki Tamás 
nem képviselő alpolgármesterek 

Távol vannak:-

Jelen vannak továbbá: Dr. Temesvári Péter jegyző, 
Dr. Boros Anita aljegyző, 
Dr. Svircevic-Bodnár Ágota aljegyző, 
Dr. Bodóczky Judit, a Hatósági Iroda vezetője, 
Dr. Mészáros Ildikó, az Adó Osztály vezetője, 
Dr. Molnár András, az Igazgatási Osztály vezetője, 
Csonkáné Panek Andrea, a Szociálpolitikai 0. vezetője, 
Varga Miklós, a Gazdálkodási és lntézményüzemeltetési 
Iroda vezetője, 
Balogh Zoltán, a Fejlesztéspolitikai Iroda vezetője, 
Dr. Gajdács Zoltán, a Mérnöki Iroda vezetője, 
Borbélyné Balogh Katalin, a Várostervezési 0. vezetője, 
Dr. Orbán Csaba, a Közszolgáltatásszervezési és 
Környezetvédelmi Osztály vezetője, 
Horváth András, a Közterület-fenntartási és Beruházási 
Osztály vezetője, 
Ladics Monika, a Humánszolgáltatási Iroda vezetője, 
Dr. Patay Balázs, a Jogi és Szervezetéi Iroda vezetője, 
Dr. Fölfödi Klára, a Jogi Osztály vezetője, 
Dr. Orbánné Veres Ildikó, a Szervezési Osztály vezetője, 
Ónodiné Takács Erika, az Ellenőrzési Csoport vezetője, 
Vargáné Kun Henrietta, a Humánpolitikai Csop. vezetője, 
Szabóné Pataki Gyöngyi, a Szervezési Osztály 
csoportvezetője, 
László Anita és Mészárosné Gilicze Katalin, a Szervezési 
Osztály munkatársai, 
Öveges László főépítész, valamint 
a meghívottak, érdeklődő állampolgárok és újságírók. 
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Szemereyné Pataki Klaudia: 

Megállapítom, hogy az ülés határozatképes; a 21 fős képviselőtestületből az ülés 
kezdetén 19 fő van jelen. 

Mindkét frakcióvezető jelezte napirend előtti felszólalási igényét, megadom a szót 
Lejer Zoltán frakcióvezető részére. 

Lejer Zoltán: 

Az esztendő végének közeledtével, advent idején, nekünk is számvetést kell 
készíteni a mögöttünk hagyott évről, és fel kell készülnünk az elkövetkezendő 
esztendő kihívásaira. 
Milyen is volt az idei évünk? Viszontagságos, melyre rányomta bélyegét az orosz 
agresszió. A háború újabb kihívások elé állította az egész világot a covid járvány 
után. Két ilyen, világméretű válság után advent idején fokozottan megnő a 
várakozás, hogy mielőbb béke legyen, mihamarabb pozitív változások jöjjenek, 
jobbra forduljon sorsunk. 
Arra szeretném felhívni a figyelmet, hogy az ünnep közeledtével nagyon fontos 
odafigyelni szeretteinkre, a hozzánk közel állókra, barátainkra, szomszédainkra. 
Sajnos, egyre többen élnek szegénységben, és egyre többen veszítenek korábbi 
életszínvonalukból. A gazdasági helyzet nem egy családban okoz lelki konfliktust, 
melyek az ünnepek alatt jobban előjönnek és sajnos ennek legnagyobb elszenvedői 
mindig a gyermekek. 
Városunknak kötelessége gondoskodni minden egyes polgáráról, kiváltképp az 
elesettekről, a szegényekről, a betegekről mindazokról, akik gondoskodásra 
szorulnak. Bízom benne, hogy erre kellő figyelmet és pénzt fordítunk 
költségvetésünkben. 
E gondolatok mellett kívánok áldott, békés karácsonyt és egy sikeresebb, boldogabb 
új évet Kecskemét minden polgárának a Szövetség a Hírös Városért Egyesület 
frakciója nevében! 
Külön szeretném köszönetünket kifejezni a Városháza dolgozóinak és mindazoknak, 
akik egész éves tevékenységükkel segítették közgyűlési munkánkat. 
Végezetül engedjenek meg egy ír közmondást az ünnepek kapcsán: 
,,Az emberek nem élhetnek másként, csak egymás oltalmában." 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Következő napirend előtti felszólalásra Dr. Fekete Gábor frakcióvezetőnek adom 
meg a szót. 

Dr. Fekete Gábor: 

Áldott, békés ünnepeket szeretnék kívánni a város lakosságának, illetve a 
Városháza dolgozóinak, valamint képviselőtársaimnak. 

Napirend előtti felszólalásom a költségvetésről fog szólni. 
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Szemereyné Pataki Klaudia: 

Napirend előtt felszólalni a közgyűlés munkáját érintő kérdésekben lehet. Nem 
tudom, hogy frakcióvezető úr mit fog mondani. 

Dr. Fekete Gábor: 

A költségvetéssel kapcsolatban szólnék, így döntöttem. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Az SzMSz alapján minden egyéb téma a napirend utáni felszólaláskor lehetséges. 

Dr. Fekete Gábor: 

Ma egy minden tekintetben jó, a város érdekeit nemcsak szem előtt tartó, hanem a 
messzemenőkig szolgáló költségvetést nyújtott be elénk a városvezetés. Ha 
átolvasták, akkor láthatták, hogy védi az eredményeinket, biztonságba helyezi a 
mindennapjainkat, ott vannak benne a kihívásokra adott jó válaszok, kijelöli a 
fejlesztési irányokat, mindezeken túlmenően pedig a fejlődés folytatásához 
szükséges forrásokat is biztosítja számunkra a költségvetés. Mik ezek a források, 
amelyek a város költségvetését szolgálják? 
A költségvetésben megtaláljuk a Városháza épületének megújítására a további 62 
millió forintot. A Katona József Gimnázium tornacsarnokának építésére 250 millió 
forint, bérlakás építésére 336 millió forint, a Rudolf-kert közterületi fejlesztésére 1.300 
millió forint, Hetényegyháza bekötése M5 autópályába 1.800 millió forint, Károly 
Róbert krt. második ütemének megvalósítása 141 millió forint, bölcsődei fejlesztések 
1.077 millió forint, közösségi házak létrehozása 230 millió forint, önkormányzati 
épületek energetikai fejlesztése 175 millió forint, a Nyíri út folytatásaként a Szélesköz 
445 számú főút szakaszának felújítására 257 millió forint, víziközműszolgáltatás 
energiahatékonyságának növelése 1.667 millió forint. 
A felsorolt fejlesztések a 2023. évi költségvetés részét képezik. Ezek között vannak 
már megkezdett fejlesztések és induló fejlesztések. Ezek a fejlesztések úgy 
valósulnak meg a városban, hogy mindezek mellett egy pandémiából kijött városról 
beszélünk és egy háborús gazdaság vesz minket körül. Ki szeretném emelni, hogy 
a fejlesztések mellett ez a költségvetés védi a családokat, az időseket, a gyermeket 
nevelőket, mindenkit, aki Kecskeméten él és itt tervezi a jövőjét. Az ingyenes 
gyermekétkeztetés, valamint a szünidei étkeztetés továbbra is biztosításra kerül a 
rászorulók körében. A terheket ez a költségvetés nem az emberekre rakja, hanem a 
nagyadózók fogják viselni a terhek zömét, hiszen ők azok, akiknek most 
szolidárisnak kell lenniük az emberekkel. Szeretném megköszöni Kecskemét város 
nagyvállalatainak azt az együttműködést, amit a város felé tanúsítanak. Fontos, 
hogy a költségvetésben az energiaválság hatásainak a kezelésére jelentős tartalék 
került létrehozásra, mely forrást biztosít az energiahatékonyságra irányuló 
fejlesztésekre, valamint az energiakezelések költségére. 
Véleményem szerint a költségvetés jól átgondolt, jelen helyzetben ennél jobb 
költségvetést nehéz lett volna összeállítani főleg most, amikor a covid járvány után 
egy háború és a nyomában járó gazdasági kihívások teszik próbára városunkat. 
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Kecskemét évek óta állja a sarat. Sőt, mindeközben képes volt fejlődni is. 

Körzetemből szeretném kiemelni, hogy a katonatelepi bölcsőde, óvoda megépült. 
Van tehát mit féltenünk és megőriznünk. Kecskemét jelenleg a gazdaságilag 
legjobban teljesítő megyei jogú városok között van. Ez javarészt a fegyelmezett, 
következetes, kiszámítható évenkénti költségvetésünknek köszönhető. 

A Fidesz-KDNP frakció támogatja a költségvetést. Ez egy jól átgondolt, 
fegyelmezett, szociálisan érzékeny költségvetés, ezért kérem a baloldali 
képviselőket is -, mielőtt még Gyurcsány Ferenc teljesen „beszalámizza" önöket -, 
hogy csatlakozzanak a Fidesz-KDNP frakcióhoz és támogassák a város 2023. évi 
költségvetését. 
Ne feledjék Bodrozsán Alexandra után Király József lesz a soros, akinek a 
pártkönyve DK-s lesz. 

Kopping Rita ügyrendi hozzászólalása: 

Mi itt mind a kilencen a Szövetség a Hírös Városért Egyesület képviselői vagyunk. 
Az, hogy ki melyik párt tagja, nem erre a közgyűlésre tartozik és nem hiszem, hogy 
poén kérdése lenne, hogy ki melyik pártban ül. Mi sem poénkodunk azzal, ha valaki 
a Fideszből átmegy a KDNP-be, vagy fordítva. Ez nem a közgyűlés témája. Kérem 
képviselő társaimat, hogy ezzel itt most a mai napon ne foglalkozzunk. Mi a 
Szövetség a Hírös Városért Egyesület képviselői vagyunk. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Ez sem volt ügyrendi hozzászólalás. A véleménynyilvánítás szabadságát 
mindenkinek megadtam. 

Dr. Fekete Gábor ügyrendi hozzászólalása: 

A Momentum Mozgalom képviselete megszűnt a közgyűlésben miután Bodrozsán 
Alexandra kilépett a pártból. Bodrozsán Alexandra lehet-e képviselő miután kilépett 
a pártból, vagy a Momentumnak kell valakit jelölnie? Kérem jegyző urat, hogy adjon 
tájékoztatást. 

Dr. Temesvári Péter: 

A megválasztott képviselőknek a mandátuma nem kötött. Természetesen, amíg 
egy képviselő le nem mond bármilyen más olyan ok nem merül fel, ami a 
képviselőséggel összeférhetetlen a képviselői pozícióra a jelölő szervezet váltása 
nincs kihatással. 

Lejer Zoltán ügyrendi hozzászólalása: 

Jegyző úr biztos tisztában van azzal, hogy a 2019. évi választáson milyen jelölő 
szervezetek indultak a városban. 
Ügyvéd úrnak mondom, aki tisztában van a választási eljárási törvénnyel, hogy a 
jelölő szervezet tagja képviselő asszony. Kecskeméten a Szövetség a Hírös 
Városért Egyesület indult el a választáson. Az, hogy a tagjai különböző pártok, civil 
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szervezetek vagy párt nélküliek, az egy dolog, de a jelölő szervezet a Szövetség a 
Hírös Városért Egyesület volt. 

Dobos József, ügyrendi hozzászólalása: 

Számomra furcsa, hogy a Fidesz-KDNP frakció vezetője mindegyik közgyűlést 
szurkálással kezdi. 
A hangulat ezért romlik el, így nem lehet dolgozni. Az önök frakcióvezetője mindig 
azt nézi, hogyan lehet a szövetségbe „belerúgni". Lehet ezt így csinálni, de a 
helyzet akkor el fog mérgesedni. Kérem frakcióvezető urat, hogy ne csinálja ezt. A 
napirend előtti hozzászólalásában a költségvetéshez való hozzászólását mondta 
el. Lehet így is dolgozni. Ha polgármester asszony engedi, akkor így fogunk 
dolgozni. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

A napirenddel kapcsolatban szeretném jelezni az alábbiakat: 

• A közgyűlési meghívó postázását követően, később került megküldésre egy
képviselői indítvány, amelyeket az SZMSZ 13.§ (2) bekezdése értelmében
napirendre felvettnek kell tekinteni.
Javaslom 46. sorszámon tárgyalni Dr. Tóth Szilárd képviselői indítványát.

• Az ülés előtt került kiosztásra egy előterjesztői módosítás a 3. napirendi
ponthoz, melyet az előterjesztés részeként kérek tekinteni.

Megállapítom, hogy a napirendi javaslathoz kérdés, hozzászólás nincs, további 
módosító javaslat nem hangzott el. 

Ki ért egyet az ülés módosított napirendjével? 

(Határozathozatalkor a képviselőtestület 19 tagja tartózkodott az ülésteremben.) 

A szavazás után megállapítom, hogy a közgyűlés 19 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül elfogadta az ülés napirendjét a következő határozattal: 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
246/2022. (XII. 8.) határozata 
Az ülés napirendje 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 2022. december 8-ai 
ülésének a napirendjét a meghívó szerint fogadja el az alábbi módosítással: 

• az SZMSZ 13.§ (2) bekezdésében foglaltaknak megfelelően napirendre
felvettnek tekintendő képviselői indítványt 46. sorszámon tárgyalja,

A határozatról értesülnek: 
1.) Tisztségviselők 
2.) Állandó bizottságok elnökei 
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* * *

EZT KÖVETŐEN AZ ÜLÉS NAPIRENDJE AZ ALÁBBI: 

ELŐTERJESZTÉSEK: 

1) Támogatási kérelmekkel kapcsolatos döntés meghozatala

2) Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetése

3) A közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény hatályba lépésével
összefüggő feladatokról szóló 10/2012. (11.16.) önkormányzati rendelet
módosítása

4) A házasságkötés és a bejegyzett élettársi kapcsolat létesítése engedélyezésének
szabályairól és szolgáltatási díjairól szóló 9/2017. (IV.27.) önkormányzati
rendeletének módosítása

5) Az államháztartáson kívüli források átvételéről és az önkormányzat által
államháztartáson kívülre nyújtott támogatásokról szóló 28/2013. (IX.12.)
önkormányzati rendelet, valamint az európai uniós versenyjogi értelemben vett
állami támogatások feltételrendszeréről szóló 30/2021. (X.21.) önkormányzati
rendelet módosítása

Az 1-5. napirendi pontok előterjesztője: Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester 

6) A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó
közszolgáltatás helyi szabályairól szóló 34/2013. (Xl.29.) önkormányzati rendelet
módosítása

Előterjesztő: Dr. Sztachó-Pekáry István alpolgármester 

7) A közművelődésről szóló önkormányzati rendelet felülvizsgálata

Előterjesztő: Értékmegőrzési Bizottság 

8) A személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, azok igénybevételéről és térítési
díjairól, a gyermekétkeztetés tárítési díjairól, valamint a helyi szociálpolitikai
kerekasztalról szóló 3/2017. (111.30.) önkormányzati rendelet módosítása és az
ahhoz kapcsolódó döntés meghozatala

Előterjesztő: Esélyteremtési Bizottság 

9) Kecskemét Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala Szervezeti és Működési
Szabályzatának módosítása

10) Kecskeméti Városrendészet alapító okiratának módosítása

11) Államháztartáson kívüli forrás átvétele és alapítványi források átadása
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12) Javaslat Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlésének 2023. 1. félévi
munkatervére

13) Szemereyné Pataki Klaudia polgármester bejelentése szabadság 
igénybevételéről

A 9-13. napirendi pontok előterjesztője: Szemereyné Pataki Klaudia 
polgármester 

14) A Corvina óvoda intézményvezetői feladatainak ellátására beérkezett pályázat
elbírálása

15) Az Egészségügyi és Szociális Intézmények Igazgatósága alapító okiratának
módosítása

A 14-15. napirendi pontok előterjesztője: Engert Jakabné alpolgármester 

16) Az autóbusszal végzett menetrend szerinti személyszállítási szolgáltatásra
vonatkozó szerződések módosításának jóváhagyása

Előterjesztő: Dr. Homoki Tamás alpolgármester 

1 ?)Kedvezményes finanszírozási kontstrukciók kecskeméti kkv-k részére 

Előterjesztő: Gaál József alpolgármester 

18)Önkormányzati tulajdonú ingatlanok ingyenes használatba adása

19) Közterületet érintő telekalakítás

20) A kecskeméti 32476 és 11002/2 hrsz-ú utakkal kapcsolatos döntések
meghozatala

21) Alapítvány alapítói jogainak átvételével kapcsolatos döntés meghozatala

22) Víziközművek selejtezésével kapcsolatos döntések meghozatala

23) 7 db betegágy Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület részére történő
térítésmentes átadása

24) Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata többségi, illetve kizárólagos
tulajdonában lévő víziközmű-vagyon 2022. évi bérleti díjának felhasználása
felhalmozási és működési célú kiadások finanszírozásáról szóló 61/2022.(IV.28.)
közgyűlési határozat módosítása

A 18-24. napirendi pontok előterjesztője: Dr. Sztachó-Pekáry István 
alpolgármester 

25) Belterületbe vonáshoz és telekhasznosításhoz kapcsolódó döntések,
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településrendezési szerződések 
(Az előterjesztés mellékletei az alábbi tárhelyen érhetőek el: 
https://kecskemet. hu/uploads/TRSZ2022dec.zip) 

26) A településrendezési eszközök módosításának véleményezési eljárása
(Az előterjesztés mellékletei az alábbi tárhelyen érhetőek el:
https://kecskemet.hu/uploads/VEL2022dec.zip)

27) A Településfejlesztési Terv készítésének véleményezési eljárása
(Az előterjesztés mellékletei az alábbi tárhelyen érhetőek el:
www.kecskemet.hu/uploads/TFT2022dec.zip)

28) Településrendezési kötelezés kezdeményezése

A 25-28. napirendi pontok előterjesztője: Környezetvédelmi, Városrendezési 
és Agrár Bizottság 

29) Emléktáblákkal kapcsolatos döntések meghozatala

Előterjesztő: Értékmegőrzési Bizottság 

30)Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzatának, valamint intézményeinek
2023. évi belső ellenőrzési terve

Előterjesztő: Dr. Temesvári Péter jegyző 

ZÁRT ÜLÉS: 

31 )Fellebbezés előterjesztése szociális ügyben 

Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

32)Fellebbezések előterjesztése közösségi együttélés alapvető szabályainak
megsértése ügyekben

Előterjesztő: Dr. Sztachó-Pekáry István alpolgármester 

33)Beszámoló a 2022. Ill. negyedévi önkormányzattal kapcsolatos perekről,
ítéletekről

Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

* * *

BESZÁMOLÓK: 

34 )Beszámoló a 2022. 1. félévében lejárt határidejű közgyűlési határozatok 
végrehajtásáról 
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Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

35)Beszámoló a Magyar Államtól ingyenes önkormányzati tulajdonba átvett
ingatlanok hasznosításáról

36)A Horthy Miklós kormányzó kecskeméti látogatását ábrázoló zsánerkép

A 35-36. napirendi pontok előterjesztője: Dr. Sztachó-Pekáry István 
alpolgármester 

37)Beszámoló Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Helyi 
Esélyegyenlőségi Programjának áttekintéséről 

Előterjesztő: Esélyteremtési Bizottság 

TÁJÉKOZTATÓ: 

38)Tájékoztató a kizárólagos és többségi önkormányzati tulajdonú gazdasági
társaságok 2021. évi gazdálkodásáról és működéséről

(A tájékoztató mellékletei az alábbi tárhelyen érhetőek el: 
https://kecskemet.hu/uploads/tajekoztato gt 2021 beszamolo.zip) 

Előterjesztők: Engert Jakabné, Dr. Sztachó-Pekáry István, Falu György Tamás, 
Dr. Homoki Tamás és Gaál József alpolgármesterek 

INDÍTVÁNY: 

39) Képviselői indítvány fiók posták újra nyitására vonatkozóan

INTERPELLÁCIÓK: 

40) Képviselői interpelláció fiók posta újra nyitására vonatkozóan

41) Képviselői interpelláció a kecskeméti piaccal kapcsolatban

KÉRDÉSEK: 

42)Képviselői kérdés és az arra adott válasz a társasházak energetikai
korszerűsítésére, valamint a lakhatási támogatások felülvizsgálatára vonatkozóan
(A közgyűlés 2022. október 13-ai ülésének 38. napirendje.)

43) Képviselői kérdés és arra adott válasz a köznevelési intézmények
rezsiköltségének csökkentésével kapcsolatban

(A közgyűlés 2022. október 13-ai ülésének 39. napirendje.)
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44)Képviselői kérdés a Kecskeméti Széktói Stadion modernizációjával,
rekonstrukciójával kapcsolatban

45)Képviselői kérdés állami beruházásokkal kapcsolatban

46)Képviselői indítvány postai szolgáltatásra vonatkozóan

(A KÖZGYŰLÉS 
MEGTÁRGYALTA.) 

1.) NAPIRENDI PONT 

AZ ELŐTERJESZTETT 

* * *

NAPIRENDI 

Támogatási kérelmekkel kapcsolatos döntés meghozatala 
Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 
(A polgármester 8987-57/2022. számú előterjesztése a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

PONTOKAT 

Sikerült konzorciumban pályázni Ballószöggel közösen és a BÁCSVÍZ Zrt. 
vezetésével. Víziközmű hálózatok átalakítására, fejlesztésére és hatékonyság 
javítására pályáztunk. A pályázat sikeres lett, meg is kötöttük a támogatási 
szerződést, el tud tehát indulni a következő évben a kivitelezés. Feszített tempóban 
kell majd végrehajtani, mivel ez még az előző európai uniós ciklushoz kötődő 
KEHOP-os pályázat, amelyet december 31-ig be kell fejezni. Elsősorban 
ívóvízvezeték építését, energiahatékonyság javítását, napelem parkot és szivattyú 
telepítését jelenti, ami stabilizálja az adott városrészt és a hozzá tartozó ipari 
területeket. 
Ehhez a városnak nettó 500 millió forint önerőt kell biztosítania. Erről hozunk a mai 
napon döntést. Ez egy rendkívüli döntés a mai nap folyamán, mert egy nagyléptékű 
fejlesztésről van szó. Ebben is képeztünk tartalékot az elmúlt években, az ISPA 
közművesítésből befolyt tartalékképzésünket nem herdáltuk el, hanem pontosan arra 
fordítjuk, amire szüksége van a városnak, az ívóvíz- és csatornahálózatnak. Ebből a 
tartalékból tudjuk ezt felszabadítani és biztosítani rá az önerőt. 
Ehhez természetesen Ballószög és Helvécia is hozzájárult, hiszen itt közös jogi 
személyeket képviselünk a korábbi pályázat kapcsán is, de mindenki az adott 
arányairól dönt. Kecskemét is a saját arányáról dönt, amit felhasznál önerőként 
ebben a pályázatban. 

Lévai Jánosné: 

Nagyon örülök ennek az előterjesztésnek, ugyanis a körzetemet, Műkertvárost is 
érinti a fejlesztés. A Mártírok útján több esetben volt csőtörés, sok háznak a pincéjét 
elárasztotta a víz. Ez a fejlesztés kiterjed a Szent István körútra is. Bízom benne, 
hogy a vízminőség javulni fog, a csőtöréseket és a vízveszteséget, ami korábban a 
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földbe elszivárgott, ezzel meg tudjuk szüntetni. Nagyon örülök annak, hogy ez a 
pályázat benyújtásra és elfogadásra kerüit. A 30%-os pályázati önerő pedig nagyon 
komoly összeg a város költségvetésében. 
A Mártírok útja és a Szent István körút vízelvezetés-fejlesztése 1, 1 milliárd forintba 
fog kerülni, tehát ez egy nagyon komoly fejlesztés. 1, 7 milliárd forint az egész 
pályázat összege, amelybe nyilván Ballószög is beletartozik. 
Nagyon fontos kiemelni, hogy a kivitelezés tartalmazza a munkaterület helyreállítását 
is, amennyiben a tervek megkívánják, hogy bizonyos útszakaszokat fel kell majd 
bontani. Nemrég került leaszfaltozásra a Műkertváros végig és most folyik a 
járdafelújítás. Amikor leburkolták a Mártírok útját, akkor ez a pályázat még nem került 
elfogadásra. A pályázatot szeptemberben fogadták el és később került nekünk 
megküldésre. 
Köszönöm a város vezetésének, hogy ez a pályázat benyújtásra került és a vízmű 
vállalat szakértelmét, hiszen amikor 2-3 évvel ezelőtt, több éven keresztül volt 
nagyméretű csőtörés a Mártírok útján, akkor perceken belül kint voltak a helyszínen 
és helyreállították. 

Leviczky Cirill: 

Ballószög és Helvécia térségéhez Kadafalva is hozzátartozik. Ez a három település 
nagyjából együtt fejlődik, Kecskemét és környékének egy fejlődési gócpontja. 
Örömmel üdvözlöm, hogy ez a fejlesztés ebben a térségben is megvalósul. A 
kadafalvi polgárok mindig érzékenyen figyelik, hogy a város költségvetéséből milyen 
források kerülnek Kadafalván felhasználásra. Így örömmel nyugtázom, hogy ekkora 
önerőt biztosít a város ennek a térségnek a fejlesztéséhez, ami egyébként rá is fér, 
hiszen egy dinamikusan fejlődő részről van szó. 
Köszönöm a város vezetésének, illetve a BÁCSVÍZ Zrt.-nek, hogy ezt meg tudjuk 
valósítani. 

Dr. Fekete Gábor: 

Ez a napirend előtti felszólalásomban említett egyik beruházás. Ez is jelzi, hogy 
milyen nagymértékű fejlesztések vannak még a jelenlegi helyzetben is a városban. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Megállapítom, hogy az előterjesztéshez további kérdés, hozzászólás nincs, módosító 
javaslat nem hangzott el. 

Ki ért egyet a határozat-tervezettel? 

(Határozathozatalkor a képviselőtestület 20 tagja tartózkodott az ülésteremben.) 

A szavazás után a közgyűlés 20 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül az alábbi határozatot hozta: 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
247/2022. (XII. 8.) határozata 
Támogatási kérelmekkel kapcsolatos döntés meghozatala 
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Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése megtárgyalta 
Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 8987-57/2022. számú előterjesztését és az 
alábbi döntést hozta: 

1.) Kecskemét Megyei Jogú Város Közgyűlése jóváhagyja a KEHOP-2.1.11-21-
2022-00015 azonosító számú „Vízveszteség csökkentés, víziközműszolgáltatás 
energiahatékonyságának növelése Kecskemét és Ballószög településeken" 
megnevezésű projekt benyújtását, valamint felhatalmazza Szemereyné Pataki 
Klaudia polgármestert, hogy a projekt megvalósításához szükséges intézkedéseket 
megtegye és a kedvezményezetti kötelezettségeket teljesítse. 

Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

2.) A közgyűlés úgy dönt, hogy a Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata, 
valamint Kerekegyháza Város Önkormányzata, Helvécia Nagyközség 
Önkormányzata és Ballószög Nagyközség Önkormányzata által létrehozott polgári 
jogi társaság (a továbbiakban: Társaság) által működtetett víziközművek fejlesztései 
és beruházásai végrehajtását szolgáló víziközmű bérleti díjakból megképzett 
összegből felszabadít 500.236.923,-Ft összeget a KEHOP 2.1.11-21-2022-00015 
azonosító számú víziközmű fejélesztési projekt megvalósításához szükséges önerő 
biztosítása érdekében, feltéve ha ezen döntés ellen a többi tagönkormányzat 
ellentmondással nem él. 

Határidő: azonnal 
Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

3.) A közgyűlés felhatalmazza Szemereyné Pataki Klaudia polgármestert, hogy a 
Kecskeméti Ipari Park fejlesztésével összefüggő közúti beruházásokhoz kapcsolódó 
intézkedéseket megtegye, a projekt megvalósításához kapcsolódó kedvezményezetti 
kötelezettségeket teljesítse. 

Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

4.) A közgyűlés úgy dönt, hogy elfogadja a BÁCSVÍZ Zrt. által összeállított, a 
határozat 1. és 2. mellékletét képező 2023-2037. evI közműves 
szennyvízelvezetésre és - tisztításra, valamint a közműves ivóvízellátásra vonatkozó 
Gördülő Fejlesztési Tervet. 

Határidő: azonnal 
Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

5.) A közgyűlés egyetért azzal, hogy Ballószög Nagyközség Önkormányzata 
felszabadít a Társaság által működtetett víziközművek fejlesztései és beruházásai 
végrehajtását szolgáló víziközmű bérleti díjakból megképzett összegből - a település 
zártkerti településrészén megvalósítani tervezett szennyvízhálózat kiépítése céljából 
- 27.592.019,- Ft összeget.
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Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

6.) A közgyűlés úgy dönt, hogy elfogadja Kecskemét Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának a Homokhátság Fejlődéséért Vidékfejlesztési Egyesület 
LEADER HACS tervezési területéhez való tartozását. 

Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

A határozatról értesülnek: 
1 . ) Tisztségviselők 
2.) Állandó bizottságok elnökei 
3.) Dr. Gajdácsi Zoltán irodavezető, Mérnöki Iroda 
4.) Horváth András, a Közterületfenntartási és Beruházási Osztály vezetője 
5.) Balogh Zoltán irodavezető, Fejlesztéspolitikai Iroda 
6.) Mile Tamás, a Projektkoordinációs Osztály vezetője 

és általa: érintettek 

(A határozat mellékletei a terjedelmükre tekintettel nem kerültek beillesztésre a jegyzőkönyvbe, 
az 1. sorszámú előterjesztés mellékleteként megtekintőek.) 

* * *

2. NAPIREND
Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetése 
Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 
(A polgármester 26.075-1 /2022. számú előterjesztése a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Engedjék meg, hogy a főbb számokat összefoglaljam a költségvetésünket érintően. 
Alapvetően az előirányzatokat tekintve - ha a maradványt nem vesszük figyelembe -
47 milliárd forint nagyságrendű költségvetést állítottunk össze, egy teljesen 
kiszámíthatatlan, változó, instabil környezetben. Arra szeretném felhívni a figyelmet, 
hogy a költségvetés összeállításánál - miután eléggé bizonytalan az előttünk álló 
időszak - egy jelentős tartalékot is képeztünk. Visszatértünk és visszatérhettünk arra 
a metodikára, hogy a tavalyi évhez képest és az idei évünkben egy jelentős számú 
tartalékképzés is megtörtént. A tartalékképzésnél szeretném kiemelni, még mielőtt 
bárki is elkezdené tovább osztani, hogy miért történt ez ekkora összegben. 

Egyrészt a bérfejlesztéssel összefüggésben még nincsenek meg a végleges 
döntések, a központi irányelvek, hogy hogyan történik ez a következő évben. Várjuk 
a bértárgyalásokat és a bérmegegyezéseket. Azokat a béreket biztosítottuk most 
minden egyes intézmény és foglalkoztatás esetében - akik kötelező feladatot látnak 
el-, mint az idei évben. 
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A másik jelentős terület a pályázati tartalékképzés. A jövő évre vonatkozóan zárjuk 
ezt a pályázati ciklust. Ez azt jelenti, hogy 2023. december 31-ig az összes Terület
és Településfejlesztési Operatív Program pályázatunkkal és az előzőekben 
elfogadott Környezeti és Energiahatékonysági Operatív Program pályázatokkal is el 
kell számolni. Az elszámolásnál előfordulhatnak olyan tételek, melyeket nem 
fogadnak el, vagy egyéb megítélés alá esnek, így 300 millió forinttal terveztünk 
ezekre a kiadásokra. 

Az energiaválságra való felkészülés kapcsán láthatnak egy nagyon jelentős 
tartalékképzést, hiszen az önkormányzatunk gáz- és energiaszerződései 
szeptemberig szólnak. Az év folyamán el kell indítanunk egy közbeszerzést, aminek 
a hatására az utolsó negyedévre már nem tudtunk pontos számokkal tervezni az 
intézményeknél. A IV. negyedév módosult energiaköltségeire muszáj fedezetet 
biztosítani. A fedezet elengedhetetlen a közbeszerzés elindításához is. Amennyiben 
nagyobb összegű ajánlat érkezik be, fontos, hogy legyen fedezet, hiszen nem 
teremthetünk bizonytalan helyzetet egy óvoda, iskola, bölcsőde, vagy egy 
közművelődési intézmény tekintetében. Még nem látjuk a hőszolgáltatásban történő 
változásokat, ennek az új ára is januárban lesz ismert. Közben lehetnek kedvezőbb 
folyamatok is, akár a benzin, vagy gázolaj tekintetében, amely fontos a 
tömegközlekedés, az üzemeltetés, a vízszolgáltatás területén is. 
Ezek a jelentős tartalékok, melyek mintegy 3 milliárd forintot tesznek ki. 

Minden költségvetés összeállításánál felhívom arra a figyelmet, hogy egy egész évet, 
az alapvető szolgáltatásokat és a kötelező feladatokat, valamint a folyamatban lévő 
szerződéses állomány fedezetét fontos január 1-től biztosítani. Amennyiben 
többletbevétele adódik a városunknak, akkor mindig aktuálisan döntünk év közben a 
költségvetés módosításai során. 
Láthatják, hogy kapacitás szempontjából a város eléggé fel van túrva, nincs olyan 
városrész, ahol nem folyik valamilyen beruházás. 
Kiemelném az egészségügyi és a szociális feladatainknak a folyamatos biztosítását 
és támogatását, mind az intézményeinken, mind pedig a civil szervezeteinken 
keresztül. Nagyon jelentős és széles védőhálót sikerült kialakítani, amivel, ha 
bármilyen probléma felmerül, akkor azokra a szükséges fedezet mindig 
rendelkezésre áll. 

A legjelentősebb tétel a költségvetésünkben az intézményeink fenntartása, 14,2 
milliárd forint. Ez képezi a gerincét és a vázát a költségvetésnek. 
Munkahelyeket nem vesztenek a gazdasági szereplők és a lakosság sem. 
Kecskeméten munkanélküliségről ugyanis nem beszélhetünk. Folyamatosak az új 
beruházások bejelentései. A mai napon Gaál József alpolgármester úr engem 
képvisel a Külgazdasági és Külügyminisztériumban. A Nissin Foods továbbra is 
fejleszti a kapacitásait, be kell állítaniuk egy negyedik gyártósort is, amely 100 fő 
plusz munkaerőt jelent. Több mint 20 %-os növekedési igény jelentkezett a cégnél. A 
Mercedes-Benz is elkezdte a toborzását, a következő évben meg fognak jelenni a 
pályázatok. A hozzá kapcsolódó beszállítói körökkel is megkezdem majd a 
tárgyalásokat. A tegnapi napon már az új elektromos autóval összefüggő 
beszállítókkal tárgyaltunk és további lépések, változások lesznek a város 
gazdaságának a területén. Ez adja az egész bevételünk stabilitását, hiszen a helyi 
iparűzési adó nagy részét ezek a nagyvállalatok képezik. 
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Ennyit szerettem volna elmondani összefoglalásként. 
Kecskemét egy biztos hely az alap és a kötelező szolgáltatásokat a messzemenőkig 
különösebb korlátozások nélkül biztosítani tudja. Racionalitás és mértékletesség 
jellemzi az üzemeltetési és a működési támogatásainkat. 

A továbbiakban átadom a szót a frakcióvezetőknek, a bizottságok elnökeinek. 
Megnyitom a vitát. 

Leviczky Cirill, a Városstratégiai és Pénzügyi Bizottság elnöke: 

A Városstratégiai és Pénzügyi Bizottság nem túl hosszú vita után többségi 
szavazással elfogadásra javasolta a közgyűlés számára a 2023. évi költségvetést. A 
város költségvetését az év egyik legfontosabb előterjesztésének tartom, amely a 
2023. évi önkormányzati működés alapja. Azt láttuk az előterjesztés megvitatása 
során, hogy nagyon precízen összeállított anyagot kapott a bizottság, így a 
közgyűlés is. Alapvetően, ha valaki alaposan elolvassa az előterjesztést, minden 
kérdésre választ kap. 

Tartalmi szempontból polgármester asszony pontosan összefoglalta, hogy mit lehet 
tudni a költségvetésről ebben a mostani bizonytalan világban. Kecskemét városa egy 
alapvetően biztos pont, ezt igyekszik kijelölni az előterjesztésben is, és egy biztos 
alapot biztosítani az intézmények és a cégek számára. Jelen helyzetben nagyon 
fontos kiadásokat fogalmaz meg a költségvetésünk, hacsak a 3 milliárd forintnyi 
tartalékot vesszük figyelembe. Nekünk az a fontos, hogy a kecskeméti költségvetés 
összeállításakor van lehetőségünk ekkora tartalékalap beállítására. Más városokban 
ekkora nagyságrendű tartalék nincs. Ez azt jelenti, hogy az önkormányzat 
gazdaságpolitikája, racionális gazdálkodása lehetővé teszi számunkra azt, hogy a 
2023. évi költségvetés tervezésekor ekkora összegű tartalékot tudjunk biztosítani. 

Mindezek mellett nem áll meg az élet a városban, hiszen a beruházásokra 8,5 
milliárd forintot tervezünk, amely a költségvetés nagyjából 1/6-a. Kiemelném, hogy 
felújításokra is majd 3 millió forintot fordítunk. Tehát a város további fejlesztésére 
több, mint 10 milliárd forint szerepel a költségvetésben. 
Azt gondolom, hogy a város költségvetése ezen számok alapján nagyon alaposan 
kidolgozott és jól meghatározott, ezért a közgyűlés számára elfogadásra javaslom. 

Lejer Zoltán, a Környezetvédelmi, Városrendezés és Agrár Bizottság elnöke: 

A Környezetvédelmi, Városrendezési és Agrár Bizottság ugyancsak kevés vita 
mellett, többségi szavazással javasolja a költségvetés elfogadását a közgyűlés 
részére. A bizottság elnökeként azt szeretném elmondani az anyaggal kapcsolatban, 
hogy a környezet- és természetvédelemre tervezett előirányzat nagy változást a 
tavalyi évhez képest nem mutat. Remélem, hogy az évközi költségvetés 
módosítások során - amennyiben marad a tartalékból - tudnak majd átcsoportosítani 
környezet- és természetvédelemre. Szükség van szemléletformálásra, hiszen az 
elmúlt nyár elég erős figyelmeztetést „küldött" a városnak a tekintetben, hogy a 
Homokhátságon a klímaveszély mit is jelent, amikor 60-90 napon keresztül nem esik 
csapadék. 
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Még egyszer kérném, hogy ha a tartalékból marad, akkor ezt a célt tartsuk szem 
előtt. Tudom, hogy ez nem egy „szeretett" téma, de az elmúlt évek tapasztalatai 
alapján látható, hogy erre egyre nagyobb figyelmet kell majd fordítani. 

Király József, a Városüzemeltetési és Fejlesztési Bizottság elnöke: 

Azt gondolom, hogy amikor egy költségvetésről beszélünk, akkor azt mindig össze 
kell hasonlítani az előző évvel, hogy miben kell fejlődni, mit kell fejleszteni. Az eddig 
biztosított színvonalat, elért eredményeket a külső tényezők is nagyban 
befolyásolhatják. 

A Városüzemeltetési és Fejlesztési Bizottság szintén többségi szavazással a 
közgyűlés számára elfogadásra javasolja az előterjesztést, azonban annyival 
egészíteném ki ezt, hogy a városüzemeltetési és kommunális feladatokra a plusz 
330 millió forint egy 6 %-os növekmény, de ugyanakkor látszik az, hogy az inflációs 
„nyomás" 15 % körül fog beállni. Emellett a növekvő energiaárak is nagyban 
befolyásolják a városüzemeltetési feladatokat. Amennyiben összehasonlítom ezt a 
költségvetést a tavalyival, nagyon tartok attól, hogy visszaesést fogunk tapasztalni. 
Bízom benne, hogy ezt tudjuk majd pótolni egy költségvetés módosítással, többek 
között az öntözésre fordítandó összeget. 

Dr. Fekete Gábor, az Értékmegőrzési Bizottság elnöke: 

Az Értékmegőrzési Bizottság elnökeként szeretném elmondai, hogy a 2023. évi 
költségvetés is biztosítja a kulturális intézmények és a Hírös Agóra Kulturális és 
Ifjúsági Központ Nonprofit Korlátolt Felelősségű Társaság zavartalan működését. Ez 
nagyon fontos, hiszen az elmúlt években rengeteg újítást vezettek be a kulturális 
életbe, melyeknek nagy sikere volt. Új lendületet kaptak a hagyományos 
fesztiváljaink, mint pl. a Kecskeméti Tavaszi Fesztivál, vagy a Kodály Fesztivál, ahol 
nemzetközi előadók is felléptek. Kiemelném a Kecskeméti Szimfonikus Zenekart, 
melynek új vezetője lett, valamint a Nemzetközi Kerámia Stúdiónak is. Úgy tudom, 
hogy a jövő évben szintén lesznek meglepetésszerű újítások, melyekkel 
népszerűsíteni tudják ezt a tevékenységet. Új rendezvények is voltak a városban: a 
Street Food & Street Art rendezvény, amelyre igen nagy volt az érdeklődés, illetve a 
napokban megtartott Hartplaccról is szeretnék elismerően szólni. A Bozsó 
Gyűjtemény Alapítványt is támogatja a költségvetés. Úgy gondolom, hogy ez az 
anyag abszolút biztosítja azt a kulturálist pezsgést 2023-ban is, mint amit a 2022. 
évben tapasztaltunk. 

Pászti András, az Esélyteremtési Bizottság elnöke: 

Nekem a 2023. évi költségvetés számai azt a megnyugtató üzenetet hordozzák, 
hogy a bölcsődéink, óvodáink működése biztonságban van. Lesz pénz a bérekre, 
tudjuk finanszírozni az energiaköltségeket, van elegendő és megfelelő minőségű 
férőhely. Valljuk be, sajnos nem minden település mondhatja ezt el magáról. 
Kecskeméten nem kell a város másik felébe hordani a gyermekeinket bölcsődébe, 
óvodába. Azért dolgozunk és fejlesztjük folyamatosan az intézményrendszert, hogy a 
szülők el tudják helyezni gyermekeiket abban a körzetben, ahol élnek. Például ezért 
épült bölcsőde Hetényegyházán, Katonatelepen és a jövőben Kadafalván is fog. 
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2022. és 2023. évben azonban a legfontosabb kérdés az energia. Vallom, hogy 
büszkék lehetünk arra, hogy Kecskeméten az önkormányzati bölcsődék, óvodák 
megfelelően fűtöttek, ez a jövőre nézve kevésbé okoz majd gondot. Ez köszönhető 
annak az előrelátásnak és tervezésnek, amellyel a város energetikai kérdéseit 
kezeltük az elmúlt években. Energetikai korszerűsítések voltak eddig is, de vannak 
és lesznek is bölcsődéinkben és óvodáinkban is, összesen 10 feladatellátási helyen. 

Másik fontos téma, amit szeretnék kiemelni, az a gyermekétkeztetés. Kecskeméten 
ennek kiemelt jelentősége van a tanév folyamán és a szünidőben is. Egy válsággal 
terhelt időszakban az önkormányzatnak különösen oda kell figyelni arra, hogy a 
városban ne legyen éhező, vagy éhes gyermek. Kecskeméten a rászoruló 
gyermekek egy része teljesen ingyenesen, másik része kedvezményesen juthat 
hozzá a megfelelő minőségű és mennyiségű ételhez. Ez így lesz 2023. évben is, ezt 
garantálja az önkormányzat és a jövő évi költségvetés. Megnyugvással látom, hogy a 
rászoruló gyermekek étkeztetésére 370 millió forint van betervezve. Az elmúlt évek 
tapasztalatai alapján tudom azt, hogy ez az összeg szükség esetén majd 
növekedhet. 
Arra kérném képviselőtársaimat, hogy támogassák ezt a szociális érzékenységről és 
felelősségérzetről tanúskodó ellőterjesztést. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Arra szeretném kérni az alpolgármestereket, hogy a területüket érintően a főbb 
gondolatokat foglalják össze. 

Engert Jakabné: 

Az előzőekben már a szociális és az egészségügyi ellátás területéről érkeztek 
hozzászólások, melyek fontosak az ellátottak, a dolgozóink és a lakosság számára. 
Szeretném megerősíteni azokat a gondolatokat, miszerint a költségvetés 
gondoskodó, mértéktartó, valamint biztonságot és kiszámíthatóságot teremt. Úgy 
gondolom, hogy a gyermekes családoknak fontos üzenet - amit az elmúlt években 
történő bölcsődei, óvodai fejlesztéseken keresztül is megtapasztaltak -, hogy 
Kecskemét valóban gyermek- és családbarát intézményeket tud létrehozni. A 
gyermekek biztonsága, nevelése, gondozása megfelelő, ehhez a forrás a jövőben is 
rendelkezésre áll. 
A fejlesztések továbbra is folytatódnak, hiszen a városvezetés érzékenyen reagált és 
figyelembe vette azokat az igényeket a családok részéről, hogy elsősorban az 
élőhelyük környezetében szeretnék a gyermeküket elhelyezni. 

Az intézményeink munkatársainak szeretnék köszönetet mondani, hiszen az elmúlt 
időszakban, akár a pandémia során, akár a jelenlegi nehéz helyzetben magas 
színvonalon helytállnak és végzik a munkájukat. A bérköltségek mellett 
előirányzatként mindazok a kiegészítő pótléktámogatások, melyek várhatóak a 
következő év elejétől, a rendelkezésre állnak. Szeretnénk őket a jövőben is 
megbecsülni és támogatni a magas színvonalú munkájukért. 

Azt is látjuk a költségvetési rendeletünkben, hogy a kötelező szociális és 
egészségügyi feladatok elvégzésében számos civil szervezet együttműködő 
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partnerünk. Kiemelném a Máltai Szeretetszolgálatot és a Kecskeméti Római 
Katolikus Főplébániát, akik a pszichiátriai és szenvedélybetegek nappali és 
közösségi ellátását végzik, illetve az SOS Gyermekfalut, akik a gyermekek átmeneti 
gondozását vállalták. Az ő munkájukra is számítunk 2023. évben. 
Fontosnak tartom azt a szociális támogatási rendszert, ami eddig is működött. A 
rendszeres és rendkívüli települési támogatási formákhoz a forrás rendelkezésre állt. 
Polgármester asszony is említette azt a védőhálót, amely az elmúlt időszak 
eseményei, kihívásai kapcsán folyamatosan bővült. Legutóbb októberben fogadták el 
azt a rezsitámogatási rendszert, ami egy magasabb jövedelemhatár 
figyelembevétele mellett, nagyon komoly támogatást jelent azoknak a családoknak, 
akiknek a rezsi kifizetése megterhelő. Azt gondolom, hogy az a közel 160 millió 
forint, ami rendelkezésre áll, a jövőben is meglesz. Folyamatosan figyeltük az erre 
vonatkozó igényeket és ahol szükség volt, ott a forrást továbbra is biztosítottuk. 

A szociális ellátórendszeren belül szeretném kiemelni a társadalmi felzárkóztatásra 
biztosított 20 millió forint támogatást, ami elsősorban a leghátrányosabb helyzetű 
gyermekek tekintetében fontos. Ez egy módszertan alapján támogatott gyermekeket 
jelenti és ez meg fog jelenni a bölcsődékben és az óvodákban is. 
A Biztos Kezdet Gyerekház több, mint 16 millió forint támogatást kap, amely 
országosan is elismert. Egyedülálló, hogy önkormányzat tartja fenn ezt a 
szolgáltatást. A hátrányos helyzetű családok száma folyamatosan nő, egyre többen 
veszik igénybe ezt a szolgáltatást és óriási eredményeket érnek el. 

A közösségi házakat szeretném még kiemelni, melyekről az elmúlt évek és a 
fejlesztések során többször volt már szó. A jövő év első felében mindkét közösségi 
ház átadásra kerül a Hunyadivárosban és a Széchenyivárosban, a működési 
költségeik az önkormányzatot fogják terhelni. A városrészben működő 
közösségeknek, a lakóközösségeknek a közösségformálásában ennek nagyon nagy 
szerepe van, értékteremtő, értéknövelő tevékenységet végeznek. 

Meg szeretném említeni még a Digitális Tudásközpontot, mely ebben az évben indult 
el. Eddig pályázati forrásból valósult meg a működtetése, azonban 2023. március 1-
től költségvetési forrásból működik tovább. Ez egy olyan új közösségi tér, ahol 
elsősorban a tehetséggondozásnak adnak plusz teret, de az idősebb generációknak 
is, hiszen fontos, hogy ezeket az eszközöket ők is tudják használni. 
Végezetül az idősügy területéről a CédrusNet Kecskemétet emelném ki, mivel nekik 
is nagyon fontos, hogy a működési költségeik biztosítva legyenek a költségvetésben, 
hiszen láthatjuk, hogy a programjuk nagyon sikeres és fontos üzenetet hordoz. 

Falu György Tamás: 

A városüzemeltetés területe mindig egy kiemelt téma, a médiumok, a lakossági 
fórumok szinte kivétel nélkül városüzemeltetési feladatokról szólnak. Nagyon örülök 
neki, hogy a költségvetés ennyire hangsúlyosan tartalmazza az ehhez kapcsolódó 
tételeket. Remélem, hogy a hozzászólásom után az aggodalmak is szerte foszlanak, 
hiszen a költségvetésben szereplő összegeket nem önmagában, hanem 
összefüggésükben érdemes értelmezni. A költségvetés összeállításáért szeretnék 
köszönetet mondani a hivatalnak és egyúttal felhívni a város polgárainak a figyelmét 
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arra, hogy olvassák el a rendelet szöveges részét, mert sok mindenre fény derül 
belőle. 

A hozzászólásomat azokkal a tételekkel kezdem, amelyeket a költségvetés évről 
évre tartalmaz: köztisztaság, parkfenntartás, utak, kerékpárutak karbantartása, 
vízelvezetéssel kapcsolatos tételek. Ezek a 2023. évi költségvetésben több, mint 2 
milliárd forinttal szerepelnek, amely előrelépés. Azonban megértve az aggodalmakat 
a fenntartással kapcsolatos többletkiadások miatt, valóban úgy tűnhet első 
ránézésre, hogy ezen még emelni kellene ahhoz, hogy legalább a tavalyi színvonalat 
tudjuk tartani. Felhívnám azonban a figyelmet arra a másik két tételre, amely a város 
történetében egy előrelépést, óriási mérföldkövet jelent a városüzemeltetés területén. 
Ez az a 2x850 millió forintos eszközbeszerzéssel kapcsolatos tétel, amelytől azt 
várjuk, hogy az eszközbeszerzések által csökkennek majd a javítási költségeink. 
Ezek a korszerű gépek sokkal alacsonyabb fogyasztással, költségkímélőbb módon 
tudnak üzemelni. Ráadásul azok az időbeni kiesések, amelyek a javítással 
összefüggésben történtek, ezek is lényegesen kevesebb időtartamot fognak 
elfoglalni, azaz a gépek többet tudnak dolgozni, és jobb minőségben a város 
polgárainak a megelégedésére. Ráadásul olyan funkciók is bejönnek, ahol a 
kapacitásbővítés valóban indokolt, ilyen az öntözés is. Hozzáteszem, ha ennek a 
fásításnak nem ilyen módon „ugrottunk volna neki", hanem kicsit átgondoltabban, az 
üzemeltetési feladatokat is figyelembe véve, akkor sikeresebb lett volna. Nyilván 
nemcsak a városnak kell tanulnia, hanem a lelkes civileknek is tudomásul kell 
venniük, hogy a város lehetőségei sem végtelenek. Ha egy dologra fókuszálunk, 
akkor abból ilyen egyensúlybillenési problémák lehetnek, ezért ezt megpróbáljuk 
kezelni. 

Egy nagyon fontos gépbeszerzésre is fel szeretném hívni a figyelmet. Nagyon 
sajnálatos, hogy a város szétterjeszkedő, a tanyavilágot lakáscélra igénybe vevő 
módon is fejlődik, mert óriási üzemeltetési problémát jelent az utak karbantartása. 
Például a Kis Hegedűs közön, ahol egy lakópark épült a szántóföldek egy részén és 
az ottlakók rendkívül fel vannak háborodva, hogy milyen rossz az út. Tegnap 
megtettem, hogy végig mentem rajta, helyenként lépésben lehet csak közlekedni a 
gödrösödéstől, ez igaz. Azokon a szakaszokon azonban, ahol van lejtés és a 
vízelvezetés megoldott, kitűnően működik az a beavatkozás, amit fél éve végeztünk 
és rendbe tettünk. Az utaknál a legfontosabb a vízelvezetés, és ha ez nem 
megfelelő, akkor az útépítés ,,feneketlen kútba szórt pénzzé" válik. 
Sajnálatos módon a külterületeken - és nemcsak a mezőgazdasági területeken, 
hanem a volt zártkerteknél is Alsószéktó, Külső-Széktó, Máriahegy stb. - a 
legnagyobb problémát az okozza, hogy a kerítések közötti távolság nem teszi 
lehetővé, illetve nem biztosítja a vízelvezetést. Ugyanakkor a másik elvárás a 
zúzalékolás a képviselők és a lakók részéről is. Ez csak bizonyos ideig jó, mert a 
csapadékvíz átáztatja és ezek a szakaszok tönkre mennek a vízállás miatt, amit 
javítani nem nagyon lehet. A mostani költségvetés lehetőséget biztosít arra, hogy 
egy tesztüzem után eldönthessük, hogy ár-érték arányát, a várható eredményt 
tekintve érdemes-e egy remix gépet beszerezni, ami tulajdonképpen ezen zúzalék 
utak ismételt rendbetételét biztosíthatná. Ez gyakorlatilag az egyetlen technológia, 
amely a zúzalékolást eredményesen javítja. 25-30 cm mélyen fellazítja a zúzalékot 
és újra tömörítve, adott esetben cement hozzáadásával egy időtálóbb felületet hoz 
létre. Ezt nagyon fontos előrelépésnek gondolom a város életében. 
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Az üzemeltetéssel kapcsolatban pár szót ejtsünk a temetkezési ágazatról is. Nagyon 
fontos, hogy a temetkezési ágazat idén egy elektromos halottszállító járművet 
szerzett be, amellyel jelentős mértékű üzemanyagköltség megtakarítást vár a 
Kecskeméti Városüzemeltetési Kft. 
A megvalósult beruházások is most mutatják azt, hogy milyen létjogosultságuk volt, 
hiszen közel 70-80.000 km-t futottak az elmúlt évben azok az elektromos járművek, 
amiket a társaság beszerzett. Az 50 kW-os napelempark is szépen termel, amit 
néhány évvel ez előtt feltettek az egyik lapostetőre. Az elektromos járművek teljes 
üzemanyagköltségét megtermeli a cég, arról nem is beszélve, hogy ezeknek 
gyakorlatilag semmilyen fenntartási költségük nincs. 

A városüzemeltetésnek van egy térinformatikai ágazata is. Szó esett már a 
köztisztaságról is. Nagyon sajnálok minden forintot, amit a város az illegálisan 
lerakott szemét összegyűjtésére fordít, vagy a megrongált játszóterek rendbetételére. 
Ezeket mind meg lehetne takarítani, hiszen több száz millió forintos tételről 
beszélünk éves szinten. Ugyanakkor azt is látni kell, hogy a térinformatikai eszközök 
segítségével végre tudunk hajtani olyan elemzéseket és vizsgálatokat, amelyek 
közvetve komolyan segítik például az illegális szeméttel kapcsolatos munkánkat. 
Akik itt ülünk, nálunk azért nem keletkezik illegális szemét a háztartásunkban, mert 
szerződött partnerei vagyunk a szolgáltatónak. Itt szeretném jelezni, hogy az elmúlt 
évben olyan komoly munkát végeztünk, hogy kb. 3.500 olyan címadatot tártunk fel, 
ahol lakófunkció van, ugyanakkor nincs szerződés a hulladékszállításra. Mivel nincs 
bekötve a háztartás, nyilvánvaló, hogy azzal a szeméttel valamit kezdeni kell. A 
térinformatikai ágazatba fektetett pénz is olyan módon fog megtérülni, hogy az idei 
közvilágítás-fejlesztést már térinformatikai alapon végeztük el. Az újonnan felszerelt 
lámpatestek regisztrációja ugyanis a térinformatikai rendszerben történik. Ezért is 
szeretném kiemelni a következő évi költségvetésben az erre szánt pénz rendkívüli 
hasznosságát. 

Összegezve azt mondom, hogy a közel húsz évet tekintve, amit az önkormányzatnál 
eltöltöttem, egyértelműen érzékelem azt a fejlődő ívet, amit a város elsősorban az 
elmúlt 4-5 évben kezd mutatni. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Köszönöm a hasznos információkat. Amikor arról beszélünk, hogy racionalitás, 
mértéktartás, hatékonyság, akkor a részletekben van a lényeg. Itt egy-két 
konkrétumot is hallottunk, hogy mire gondolunk ezen fogalmak alatt. 

Dr. Sztachó-Pekáry István: 

„A kultúra szellemi táplálék, mely nélkül elsorvad a lélek. Ahol van kultúra, ott van 
múlt, van jelen és lesz jövő." Ennek biztosítékát pedig egyértelműen látom 
Kecskemét 2023. évi költségvetésben. Intézményeink számára biztosítva van a 
működéshez szükséges anyagi támogatás és a humánerőforrás. A strukturális 
átalakítások egy még hatékonyabb aktivitás alapjait teremtik meg. Így a kulturális 
szférában dolgozók tovább gyarapíthatják azokat a szakmai értékeket, amelyek 
megadják városunk „kecskemétiességét", melyek népszerűek, közkedveltek és 
amelyekre joggal büszkék lehetünk. Gondolok itt a Ciróka Bábszínházra, melynek 
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erőteljes szerepe van abban, hogy a legkisebbeket mesével, mókával, játékkal a 
kultúra szeretetére nevelje. Gyermekeink, unokáink pedig felcseperedve lelkes 
látogatói, követői, terjesztői lehetnek annak a szellemi kincsnek, amellyel városunk 
rendelkezik. De gondolok a színházunkra is, mely immár nemzeti ranggal 
rendelkezik. Műfaji gazdagságával, kiváló művészeivel és szakembereivel, rangos 
előadásaival képes estéről estére teltházas előadásokat produkálni a 
nagyszínházban, a kamaraszínházban és a stúdió színházban egyaránt. 

Külön szeretném kiemelni a Kecskeméti City Balettet, mely a közelmúltban bekerült a 
Kecskeméti Települési Értéktárba. Ez utóbbiban már 200 helyi értéket tartunk 
számon. Mellette pedig vannak olyan értékeink, melyeket a Magyar Értéktár is 
számon tart. Többek között ilyen Kecskemét szecessziós városmagja, amely a 
Magyar Értéktár kiemelt nemzeti értéke. Ilyen kincsek létrejöttéhez, megőrzéséhez 
nemcsak erkölcsi támogatásra, hanem pénzre is szükség van. Forrásokra, melyeket 
napról napra, évről évre biztosítani kell ahhoz, hogy unokáink is megélhessék a 
kulturális örökség meglétének élményét. Ez a mai napon itt, ebben a teremben az 
Önök felelőssége. Kecskemét 2023. évi költségvetésében a kecskeméti kulturális 
intézmények támogatása közel 1 milliárd forint összegben szerepel. Ennyit szán a 
város erre a célra, javaslom tehát a város jövő évi költségvetésének az elfogadását 
ezen erényeknek a figyelembevételével. 

Dr. Homoki Tamás: 

A kecskeméti helyi közösségi közlekedés szakszerű működése a jelenlegi 
előterjesztés alapján 2023. évben is biztosított lesz annak ellenére, hogy a jelenlegi 
gazdasági, világgazdasági, világpolitikai környezetben tulajdonképpen egy olyan 
üzletágnak a része, amely jelentős energiafelhasználással tud csak működni, eléggé 
bizonytalan kilátásai vannak. Ennek ellenére egy profi közlekedésszervező és egy 
profi szolgáltató partner meglétével városunkban ezek a feladatok mégiscsak 
rugalmasan, mindenkor az igényeknek és a lehetőségeknek megfelelően biztosítva 
lesznek. Sajnos a közösségi közlekedés a világon sehol nem tud önfenntartó lenni. 
Minden olyan önkormányzatnál, amely ilyet működtet, csak az a kérdés, hogy többet, 
vagy kevesebbet kell a szolgáltatásnak a megőrzése, megtartása érdekében 
rendelkezésre bocsátani. A mai közgyűlésen is lesz olyan előterjesztés, amivel azt a 
célt kívánjuk majd elérni, hogy a közösségi közlekedés még népszerűbb legyen a 
városban. A kecskeméti önkormányzat erőn felül igyekszik forrást biztosítani arra, 
hogy a városnak ez a szolgáltatása megfelelő legyen és ehhez a 2023-ra tervezett 2 
milliárd 50 millió forintos költségvetés reméljük -, hogy a bevételek növekedése, a 
jegy- és bérletárak bevétel növekedése mellett - megfelelő fedezetet fog nyújtani. Ha 
ehhez hozzávesszük azt a további 250 millió forintot, ami már a 2023. évi 
feladatokra, de előlegként került folyósításra a közlekedésszervező részére, akkor ez 
azt jelzi, 2,3 milliárd forintot fordítunk a kecskeméti közösségi közlekedésre. 

A korábbi közgyűlésen elhangzott más előterjesztés vitája kapcsán kritika arra 
vonatkozóan, hogy miért lépnek meg bizonyos dolgokat úgy, hogy a városnak nincs 
közlekedési koncepciója. Ezt a vitát nyilván ebben a mostani relációban felesleges 
felemlegetni, de jelzem, hogy a város nemcsak korábban, de jelenleg és a jövőben is 
foglalkozik azokkal a tervezési folyamatokkal, amelyek nyilvánvalóan egy nagyvárosi 
közlekedésfejlesztéshez hozzá kapcsolódnak. Ennek példája, hogy a jelenlegi 
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költségvetés-tervezetben is 2023. évre 80 millió forintot szánunk arra, hogy a 
közlekedési tanulmányterv felülvizsgálatára sor kerüljön. 

A város működésével, rendjével kapcsolatosan lényeges feladata van a Kecskeméti 
Városrendészetnek. Egyrészt azért, mert bizonyos városi fenntartási, ún. rendészeti 
és biztonsági feladatokat is ellát a városban más társszerveknek a működése mellett. 
Másrészt kezeli és irányítja a város parkolási rendjét. Éppen ezért nagyon fontos, 
hogy a városrendészet finanszírozása biztosított legyen minden évben. Azt 
gondolom, hogy az előterjesztésből jól látható, hogy ez meg fog történni. 
Tulajdonképpen bővülni fog a városrendészet létszáma is azért, hogy nőjön a 
közterületi jelenlét. Ahhoz, hogy normális, szakszerű munka legyen folyamatosan 
ennél az ágazatnál is, az kell, hogy a bérek rendezése megfelelően megtörténjen. 
Ennek megfelelően 2022-ben 11 %-os bérfejlesztés volt a városrendészetnél, ami 30 
millió forint összeget jelent nagyságrendben. Ha ezt kiegészítjük a cafeteria 
szolgáltatásokkal, valamint bizonyos jutaléki rendszerből származó további 
bevételekkel, akkor elmondható, hogy a szakszerű állomány megtartása 2023-ban is 
megvalósul. 
Lényeges szerepe van a városrendészetnek abban is, hogy a város parkolási 
bevételeit kezeli és ebből a működésének a megtartása, finanszírozása mellett a 
város költségvetése részére a jövőben is 354 millió forint tervezett összeget fog 
biztosítani egyéb városi kiadások finanszírozására. 

Végül szólni kell arról is, hogy a rendfenntartással kapcsolatos egyéb kiadásokat is a 
korábbi évek gyakorlatának megfelelően fenntartjuk. Így a Kecskemét 
Közbiztonságáért Közalapítványt a továbbiakban is támogatjuk. A támogatás 
összegéből most nem elsősorban az a legfontosabb cél, hogy minél több kamerát 
telepítsünk új helyszínekre, hanem talán egy kicsit fontosabb cél az, hogy a meglévő 
kameraállomány fenntartását tudjuk szakszerű működtetésre folyamatosan 
alkalmassá tenni. Továbbá a meglévő kameraállományt próbálják más feladatokra 
szoftverfejlesztésekkel olyan feladatok ellátására alkalmassá tenni, amelyekkel 
különböző méréseket, a városi működéshez szükséges adatokat tudunk a kamerák 
üzemeltetéséből nyerni. Természetesen a Kecskeméti Rendőrkapitányság, valamint 
a polgárőrségek támogatása is 2023-ban is meg fog valósulni. Ennek a költsége 
évek óta nagyjából hasonló, sajnos ennek jelentős emelésére nincs lehetőség, de a 
szinten tartás 2023-ban is megvalósul. 
Azt gondolom, hogy a lehetőségekhez képest a jövő évi költségvetés tervezete 
ezeket az ágazatokat megfelelően tudja működésükben biztosítani. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Ezt követően elkezdjük a költségvetés vitáját. Kérdéseket lehet először 
megfogalmazni. 

Király József: 

Az egyik kérdésem az lenne, hogy a 2022. év 58,5 milliárd forintjával szemben most 
47,6 milliárd forint a főszám. Mi az, ami miatt 11 milliárd forinttal kevesebbet 
irányoztak elő bevételi és kiadási oldalon? 
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A másik kérdésem az, hogy a leadott választókerületi fejlesztések közül mi az, ami 
megvalósulhat. Három éve küldöm be polgármester asszonynak a választókerülettel 
kapcsolatos igényeket, amelyeket mindig a tanácsadó testület tagjaival átbeszéltünk, 
melyet el is fogadtak. Lesz-e rá mód és lehetőség, hogy a következő évre választ 
kapjak arra, hogy mely dolgok fognak megvalósulni a választókerületekben? Részt 
vettünk abban a munkában, amelyben polgármester asszony ,,felszólított", hogy 
adjuk le a különböző választókerületek igényeit. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

A költségvetés vége 51,2 milliárd forint, ezért nem tudom, hogy a képviselő úr melyik 
számot hasonlította össze a kiadási oldalon. A kiadási oldal is két tételből adódik 
össze: a működési kiadásokból és a maradványok kiegészítéséből. A tavalyi évre is 
valószínűleg a maradvánnyal emelt összeget említi, vagy a maradványok nélkülit, 
mert szerintem ennyi a különbség. Egy jelentősebb tétel viszont ami kevesebb már 
az, hogy kifutnak azok az uniós pályázatok, amelyeket folyamatosan teljesítünk és 
elszámolunk velük a következő évben. Tehát nem az üzemeltetéssel, működéssel 
összefüggő kiadásaink csökkentek, hanem a fejlesztések „esnek most már ilyen 
szempontból össze". Úgy gondolom, hogy 14 milliárd forint nem kevés egy város 
életében fejlesztési összegnek. 

A választókerületekkel kapcsolatosan azt szeretném javasolni képviselőtársaimnak, 
hogy bárminemű kérdéssel összefüggésben mindenki az adott területnek 
megfelelően vegye fel az illetékes alpolgármesterrel a kapcsolatot a hivatali 
gördülékenység érdekében. Az alpolgármesterek jobban rálátnak arra, hogy például 
a cégnél van az ügy elakadva, vagy a hivatalnál, vagy pedig valamilyen teljesen más 
probléma van. Ezek koordinációját az alpolgármesterek látják át, és kérem, hogy 
őket keressék meg elsősorban az adott területeket érintően, akik segítenek minden 
kérdésben, ami nem hatósági jellegű. Az operatív segítséget meg tudják adni a 
területükért felelős alpolgármesterek is. 

Dobos József: 

A városüzemeltetésnél a munkabérre van-e valamilyen tartalék félretéve? Láthatóak 
a beszerzések, parkfenntartás, egyebek, de nagyon alacsonyak a munkabérek. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Az összes bérre mondtam, hogy az általános tartalékképzés azért nagy, mert az 
összes bér tekintetében ez a kérdés és a szolgáltatási nemeknél tudja a bért is 
érvényesíteni a szolgáltató a cégekben majd. 

Dobos József: 

Még egy kérdésem lenne a Nyíri út folytatásával kapcsolatban, amit jeleztem már 
Balogh Zoltán irodavezetőnek is. Kérném a két buszmegálló betervezését. Oldjuk 
meg, hiszen a későbbi tervünk az, hogy a buszjáratot be tudjuk ott indítani. Két 
buszöböl kialakítására lenne ott szükség, ezért kérem ezek is szerepeljenek a 
költségvetésben. 
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Kopping Rita: 

Falu György Tamás alpolgármesterrel sokat beszéltünk a Károly Róbert körút 
elkerülő szakaszáról. Ehhez csatlakozik a Nyíri út folytatásának a megépítése. 
Ígéretet kaptunk arra, hogy az lrinyi utca folytatása a Bolyai János Gimnáziumtól a 
Károly Róbert körútig valamilyen módon megoldódik. Stabilizálva legyen legalább 
mart aszfalttal, vagy valamivel ez az út annak érdekében, hogy a Károly Róbert körút 
betöltse a neki szánt szerepét. Kérdésem, hogy a költségvetés tartalmazza-e ezt a 
minimális útstabilizálást, vagy azt máshonnan próbáljuk megoldani? 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Az útstabilizálásra egy nagyobb keret van, ezt az alpolgármester úr is említette. Ezen 
belül látjuk a fontossági és prioritási sorrendet. Nincsenek szakaszokra bontva, 
ezeket a prioritás adja. Ha égető a probléma, akkor nyilván azzal az útszakasszal 
kezdjük, de erre forrás van biztosítva, van rá keret. Nyissuk meg ezt az utat először. 
A forgalomba helyezése és megnyitása a jövő hétre várható, utána pedig meglátjuk, 
hogyan alakul a forgalom és annak megfelelően látjuk majd, hogy mi szükséges. 

Nemcsik Mátyás: 

A költségvetés kapcsán szeretném elmondani, hogy egy nagyon érdekes előadáson 
vettem részt 2022. november 3-án a Cifra Palotában. Megerősítést kaptam én is és a 
kecskemétiek is, hogy a tudományos világból is vannak arra mérések, hogy 
Kecskemét gazdasági teljesítménye az elmúlt időszakban mennyit erősödött és 
milyen fejlődésen ment keresztül. A költségvetés kapcsán szeretnék rávilágítani 
ezekre. 

A Neumann János Egyetemen megrendezett Kecskeméti Településmarketing Napok 
keretében Gazdaságföldrajzi és Településmarketing témában dr. Schumann Júlia 
készített egy felmérést erre vonatkozóan, ahol társadalmi jólét indexeket vettek 
figyelembe. Ezek alapján készítették a felmérést, ahol nem csupán csak a GDP-t és 
a gazdasági erőt vették figyelembe, hanem további jellemzőként a társadalom és a 
környezet állapotát is, amely felsorolja, hogy mik szerepelnek ezekben a társadalmi 
jóléti indikátorokban: ilyen a jövedelmi és jólét mutató; a foglalkozási viszony; a 
lakhatási, egészségi viszonyok; a tudás és képesség; a környezet minősége; a 
biztonság; a munka és magánélet egyensúlya; a társadalmi kapcsolatok; a civil 
részvétel nagysága a közügyekben; a szubjektív elégedettség. Ezúton szeretném 
megköszönni a Neumann János Egyetem kollégáinak, akik részt vettek ebben a 
kutatásban. Ezen mérések alapján az összesített adatok alapján Kecskemét 
országos viszonylatban a harmadik helyet foglalja el. Úgy gondolom, hogy erre 
méltán büszkék lehetünk a városban képviselőként, illetve a kecskeméti polgárok is, 
hogy a városnak ilyen erős gazdasági teljesítőképessége van, amit a társadalmi jóléti 
mutatók is jól tükröznek. 

Ezt azért szerettem volna előzetesen elmondani az elején, mert ez megalapozza a 
költségvetésünket abból a szempontból, hogy ez a költségvetés-tervezet 2023. évre 
megalapozott, átgondolt és mértéktartó. 
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Az ifjúságpolitikára szeretnék kitérni a költségvetésben, hiszen ezt a területet 
többször is képviselem a városban. A költségvetésben több olyan tétel szerepel, ami 
az ifjúságpolitikát érinti. Szeretnék néhányat kiemelni: ifjúságpolitika, drogprevenció 
címén van egy előirányzat, mely több dolgot is tartalmaz: a Kábítószerügyi Egyeztető 
Fórumot, az Esély Központ Egyesületet, az Ifjúsági Cselekvési Tervet és ifjúsági 
Stratégia végrehajtását, a tanévzáró fesztivált. A költségvetés mind-mind olyan tételt 
tartalmaz, amely kiemelten fontos a város szempontjából az ifjúság számára. Ez az 
előirányzat összesen 23,3 millió forint. Fontos azt kiemelni, hogy év közben jómagam 
is, de polgármester asszonnyal közösen is részt vettünk több olyan ifjúsági 
rendezvényen, fesztiválon, diákfórumon az ősz folyamán is, ahol találkozhattunk a 
kecskeméti fiatalokkal. Közösen meghallgathattuk az ő gondolataikat, problémáikat, 
igényüket és közösen kerestük a megoldási lehetőségeket erre. Ezúton is köszönöm, 
hogy polgármester asszony nyitott ezekre a rendezvényekre és személyesen is eljön 
és meghallgatja a diákok felvetéseit. Ezt a megszerzett információt nemcsak a 
költségvetésben, de a programokban is igyekeznek kamatoztatni. 
Fontos az, hogy legyenek a városban olyan programok, amelyek a fiatalok számára 
kiemelkedőek. Folyamatosan törekszünk arra, hogy beépítsük a kecskeméti fiatalok 
igényeit. Gondolok itt a Tanévzáró Fesztiválra, de volt itt Tanévnyitó Fesztivál is, az 
ifjúsági bál mind-mind kiemelt rendezvényei a városnak, amelyeket mindenképpen 
folytatni kell. De ezt nemcsak mi mondjuk, hanem ezek a fiatalok igényei, amelyek 
megalapozzák ezen rendezvényeknek a létjogosultságát. 

Kiemelkedő még a városban a tehetségek gondozása. 2021-ben nyertük el a 
Tehetségbarát Önkormányzat Díjat, amellyel 1,5 millió forint díjazásra is jogosult lett 
a város. Ez a népművészet, a néptáncos fiatalok számára, középiskolások 
médiaképzésére fordított nyeremény. 
A tehetséggondozás Kecskeméten nagyon komplex rendszerben zajlik. Összesen 46 
akkreditált tehetségműhely működik a városban, valamint további 12 
tehetséggondozó szervezet. Munkájukat ezúton szeretném megköszönni, hiszen itt 
Kecskeméten a fiatalok megtalálják a számításaikat a jövőjüket illetően, hiszen az 
óvodától egészen az egyetemig mindenhol gondoskodunk a fiatalokról és a fiatal 
tehetségekről is. Összesen 14 ezer gyermek és 1.100 pedagógus vesz részt ezen 
műhelyek munkájában. Ez egy óriási létszám, amely ezt a rendszert fenntartja, részt 
vesz benne és működteti. 
Fontos kiemelni a sporttehetségek gondozását is. A Kecskeméti Sportiskola, a 
Mercedes- Benz Kosárlabda Akadémia, a Kecskeméti Labdarúgó Akadémia és 
számos egyéb egyesület vesz részt 3 ezer gyermek utánpótlás-nevelésben több, 
mint 60 helyszínen. Úgy gondolom, hogy ezek a számok is bizonyítják azt, hogy 
Kecskemét városa nagyon széles körben gondol a tehetségeire. Ha ezt mind 
összeadjuk, 17 ezer gyermek és 1.300 pedagógus vesz részt a városban a 
tehetséggondozásban és erre a város 235 millió forintot biztosít. Úgy gondolom, 
hogy ezek a számok magukért beszélnek. 

Fontos továbbá az egyetemi ösztöndíj támogatói rendszer, amely a költségvetésben 
külön nem jelenik meg. Ez nem azt jelenti, hogy ez a rendszer nem folytatódik, az 
egyetemistákat nem támogatjuk ösztöndíjjal, hanem átvette a Neumann János 
Egyetem ennek a finanszírozását, amely közel 33 millió forintot jelent az 
egyetemisták számára. Mostantól az egyetem is bekapcsolódik a támogatásba. 
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Fontos megjegyezni még, hogy november hónap a tehetséggondozás hónapja volt 
Kecskeméten. Mind általános iskolásokat, mind középiskolásokat is díjaztunk, és 12 
millió forint pénzjutalmat osztottunk ki ezeknek a gyermekeknek, fiataloknak. Úgy 
gondolom, összességében a tehetséggondozás nagyon komplex, mindenre kiterjedő 
rendszer. Köszönöm, hogy ez a későbbi években is ilyen hatékonyan tud széles 
körben működni és a mostani költségvetésben is szerepelnek a tételek. 

Szintén a gyermekeket és a tanulókat érinti a tanulóbérlet, a tömegközlekedés. 
Kecskeméten kitűzött cél, hogy a tömegközlekedést minél inkább használja minden 
korosztály. Most kifejezetten a fiataloknak kedvezünk, mégpedig azzal, hogy a 
korábban 2.300 forintos havi tanulóbérletet mostantól 1.000 forintra csökkentjük, ha 
elfogadja majd a közgyűlés. Ez nagyságrendjében 55-56 %-os csökkenést jelent a 
havi tanulóbérlet ára tekintetében, ami a fiatalokat érinti itt Kecskeméten. 
Egyeztettem Hári Ernővel, a Kecskeméti Közlekedési Központ Kft. ügyvezetőjével. A 
kimutatásaik szerint nagyságrendileg egy havi tanulóbérletet egy fiatal 27 alkalommal 
használ egy hónapban. Az 1.000 forintos bérletet alapul véve ez nagyjából 37 forintot 
jelent egy buszos utazás alkalmával. Ilyen olcsón más városokban nem is tudnak 
utazni. Azt is fontos megjegyeznünk, hogy ezek az árak minden más városban 
növekednek, Kecskeméten pedig csökkennek. Ekkora mértékű csökkenést úgy 
gondolom, hogy fontos hangsúlyozni, szeretném a fiatalokat is arra biztatni, hogy a 
modern kecskeméti buszokat használják, melyeken még wifi is található, használják 
és ezáltal is járuljanak hozzá a tömegközlekedés hasznosításához. 

Dr. Vancsura István: 

Sok hozzászóló volt már itt a költségvetéssel kapcsolatban, egy fontos dolog 
azonban nem hangzott el: milyen áron. Dr. Matolcsy Györgytől, a Magyar Nemzeti 
Bank elnökétől idézek, aki 20 éve Fidesz tag és a Fidesz prominens képviselője. 
Egyik híres kijelentése évekkel ezelőtt így szólt: ,,Kis tigrisek leszünk ... " 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

A jegybank elnöke nem Fidesz tag és nem is volt soha Fidesz tag. 

Dr. Vancsura István: 

2003-ban lépett be a Fideszbe. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Nem Fidesz tag. KDNP-s sem volt. 

Dr. Vancsura István: 

Lépjünk túl ezen. Az biztos, hogy a Fidesznek prominens képviselője, tehát az egyik 
híres kijelentése évekkel ez előtt így szólt: ,,Kistigrisek leszünk újra, aranyosak, 
játékosak, de látszik a fogunk.", mellyel a magyar gazdaságra utalt. Kistigrisek nem 
vagyunk és nem lettünk. A béreket tekintve az utolsók között kullogunk. Az 
áremelkedéseket, az inflációt, a forint euróhoz viszonyított elértéktelenedését 
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tekintve pedig dobogós helyen állunk. A Fidesz elhibázott gazdaságpolitikája vezetett 
mindehhez. Éppen a legutóbbi közgyűlésen hozta ezt fel az ellenzék és rótta fel a 
Fidesznek, ugyanúgy, mint a háborús inflációra és brüsszeli szankciókra hivatkozni 
és azokat emlegetni a Fidesz részéről, ezzel szemben a horrorisztikus, napi szintű 
áremelkedéseket látjuk. Gondoljunk csak az élelmiszer árakra, a benzin árakra, vagy 
az ilyen mértékű adóemelésekre. A valóság tehát az, hogy a Fidesz elhibázott 
gazdaságpolitikájának az árát fizetik meg most az emberek, ideértve a városunk 
lakosságát is. 

Az önök egyik prominens Fidesz tagja, vagy nem tagja Magyarország negyedik 
legbefolyásosabb embere. A napokban ország világ előtt elismerte, hogy a Fidesz 
mindvégig „hazudott". Szó sincs itt semmiféle háborús inflációról, merthogy az 
infláció és a gazdasági visszaesés már sokkal korábban elkezdődött. Mindezek 
következménye, hogy most egy olyan költségvetéssel állunk szemben, amely a 
megszorításokra, drasztikus adóemelésekre és a lakosokat, vállalkozásokat sarcolja 
meg jelentősen. A kecskeméti Fidesz jelentősen megemelte a parkolási díjakat, 
drasztikusan emelte az építményadót, maximális adót vet ki iparűzési szinten, 
eközben némán tűri a városi postahelyek bezárását, vagy azt, hogy az állam egyre 
dagadó pénzzel markoljon a városi büdzsébe, elszedve a kecskemétiek 
gépjárműadóját, amely 500 millió forint. Emellett még 14-szeresére emeli 
gyakorlatilag teljesen indokolatlanul a távhődíjat. A kecskeméti emberek pénzére 
egyre gátlástalanabbul „tenyerel rá" a Fidesz-kormányzat, immár 5,6 milliárd forint 
szolidaritási adót követel és nyúl le a város kasszájából. De nézzük a tendenciákat 
is. 

3 évvel ez előtt ez a szolidaritási adó még csak 1,4 milliárd forint volt, 2 évvel ez előtt 
3 milliárd forint. Most ez a jövő évi költségvetésben 5,6 milliárd forint. Mondja a 
Fidesz, hogy az iskolák fenntartásához és működéséhez kell, miközben látjuk nap, 
mint nap, hogy mire megy el a pénz. Bombás plakátokra, felcsúti halastóra és 
jégpályára, vagy éppen a hazugságpropagandának a fenntartására. Úgy gondolom, 
hogy ez több, mint szégyen, és megint csak azt kell, hogy mondjam, hogy a 
kecskeméti fideszes városvezetés ezt némán tűri. Sajnos ilyen körülmények között 
tartható csak fenn a költségvetés. Ezeket pedig nem szabad elhallgatni. 

Sipos László: 

Kecskeméten 7 nemzetiségi önkormányzat működik. Régóta ismerem a munkájukat, 
ezért azt lehet mondani, hogy mindig sikeres programokat szerveztek, egyrészt a 
saját közösségük céljaira, és természetesen a városéra is. A tavalyihoz hasonlóan 
most is 7 millió forintot kapnak a költségvetésből. 
Közel húsz évvel ezelőtt, amikor a Kecskeméti Közbiztonságért Közalapítvány 
elindult, akkor én részese voltam az indulásnak és annak a kiírásnak, amikor 20 db 
kamerát vásárolt a város és szereltetett fel. Azóta a mostani darabszám 448, ebből 
369 db térfigyelő és 79 db rendszámfelismerő kamera van. A húsz év alatt komoly 
fejlődés tapasztalható az alapítványnál és abban, hogy a rendőrségen is figyelik és 
rögzítik ezeket a kamerákat, ez fontos. 

A Kecskeméti Rendőrkapitányság 11 millió forint támogatásban részesül, ez 
megegyezik a tavalyi összeggel. Úgy gondolom, hogy nagyon jó együtt munkálkodás 
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van velük, mindenképpen megérdemlik és fel tudják használni. A polgárőrség 
támogatása 12 millió forint. Sokan valószínűleg nem tudják, hogy a polgárőrség 
plusz feladatot lát el azóta, amióta a városnak NB 1-es focicsapata van. A hazai 
mérkőzések során egy egész napot kint vannak a polgárőrök és kiveszik a részüket 
a munkából. Köszönet azért, hogy ezt a plusz feladatot a városért és a kecskeméti 
labdarúgásért vállalják. 

A Katasztrófavédelmi Igazgatóság támogatása 4,4 millió forint, melyet mindig 
eszközfejlesztésre fordítanak. December 4-én Úrihegyben történt egy lakástűz, ahol 
személyi sérülés nem történt, de a lakásban minden kiégett. Két ember lakott ott, 
akik segítségére a Kik-For Kft. sietett és találtak szállást a számukra. Mindaddig 
tudják őket segíteni, amíg a lakásfelújítást nem tudják megoldani. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Személyi sérülés nem történt és fontos az összefogás ereje a tűzoltóság és a városi 
szolgálatok részéről. 

Dr. Papp Zoltán: 

A háziorvosi ügyelettel kapcsolatban szeretnék pár szót szólni. Nagyon fontos, hogy 
ez az ügyelet megmaradjon. Igaz, hogy éveken keresztül két egészségügyi 
szolgáltató is jelen volt az éjszakában: egyik a mentőszolgálat, a másik a városi 
ügyelet. Gyakran előfordult, hogy voltak kisebb problémák, hogy ki menjen a 
betegért, de a jövőben tudomásom szerint az Országos Mentőszolgálat átveszi az 
ügyelet irányítását. Tehát a mentőszolgálat irányító központja fogja küldeni az 
ügyeletet, ezzel úgy gondolom, hogy jelentősen javulni fog a betegellátás. Nem lesz 
olyan, hogy párhuzamosan megy ki a mentőautó és az ügyelet is egymástól 
függetlenül, hanem céltudatosan fog az egész rendszer működni. Ez elengedhetetlen 
a városnak, mert a Sürgősségi Osztály különben akkora terhelést kap, amit nem tud 
ellátni, de nem is a feladata, például lázas, mandulagyulladásos betegek ellátása. 
Kérem a várost, hogy a továbbiakban is támogassa a háziorvosi ügyeletet, remélem, 
hogy valamiféle „gépjármű-konszenzus" is létrejön a jövőben. 

A másik fontos dolog, hogy mit tesznek lázas megbetegedés esetén az emberek. 
Azonnal elrohanunk az orvoshoz, aki felír egy csomó gyógyszert, amit beveszünk, 
vagy műtétet, vagy egyebet, de semmit nem foglalkozunk azzal, hogy megelőzzük a 
betegséget. Erre a városvezetés már 2018-ban rájött és létrehozta az 
Egészségfejlesztési Irodát. Nagyon örülök ennek, hiszen olyan feladatot lát el ez az 
iroda, amely jelentősen, akár 30 %-kal is csökkenthetné a betegségek előfordulását, 
ha azt megfelelően igénybe vennék. Úgy látom, hogy egyre többen veszik igénybe. 
Ez az iroda a következő feladatokat látja el: a legkisebbtől a legnagyobbig minden 
területen jelen van. Fontosak a szűrések, amelyeket végeznek: betegségmegelőző 
szűrések, babaváró szűrések, felkészítő klub, Szoptatás Világnapja, táplálkozás, 
tanácsadás. Ez tovább sorolható lenne, hiszen leírásra került, hogy mennyi feladat 
van és mennyire fontos ez. Nagyon bízom benne, hogy ez a 42 millió forint 2023-ban 
rendelkezésre fog állni. Bízom benne, hogy a képviselőtársaim is egyetértenek 
abban, hogy ez egy nagyon fontos része a betegségmegelőzésnek. 
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Szamler László: 

Azt gondolom, hogy egy rendkívül terjedelmes, szerteágazó és minden területet 
érintő költségvetést tárgyal ma a közgyűlés. Ezen területek közül nagyon jelentős a 
természet- és környezetvédelem. Ezen a területen immár több, mint 20 esztendős 
gyakorlati tapasztalattal rendelkezem, ezért elmondhatom azt, hogy Kecskemét 
városa erőteljes szemléletváltáson megy keresztül az elmúlt időszakban és ami 
jelenleg is zajlik. Ennek egyik fontos, kiemelt területe az energiagazdálkodás. Főként 
akkor, amikor ezeket a nehéz gazdasági időket éljük meg. Egyre drágább lesz az 
energia, egyre nehezebb körülmények között kell a városnak helytállnia, de nemcsak 
a városnak, hanem a háztartásoknak, a családoknak is. 

A város jövője szempontjából meghatározó beruházás zajlik a TERMOSTAR Kft-nél, 
aminek a végére, ha ez a fejlesztés 2023-ban befejeződik, akkor a földgáz 
felhasználást válthatjuk ki több, mint 70 %-ban megújuló energiával. Azt gondolom, 
hogy ez a jövő évi költségvetésben egy jelentős megtakarítást eredményezhet. A 
megújuló energia hasznosítása, illetve az energiatakarékosságot fokozó 
beruházások mellett a szemléletváltás megfigyelhető a zöldfelületek megújítása, 
fejlesztése területén is. Napi munkakapcsolatom van a Kecskeméti 
Városüzemeltetési Nonprofit Kft-vel és a minap is területbejáráson vettünk részt az 
ottani kollégákkal. Ennek apropója azt volt, hogy az elkövetkezendő napokban több, 
mint 125 db fát fognak elültetni a város területén. 

A költségvetési sorok között szerepel 32 millió forint az erdők telepítésére, 
gondozására. 

Ahhoz, hogy a városban a szemléletváltás eredményes és hosszú távon fenntartható 
legyen, hogy partnerekre találjunk a város polgárai körében, rendkívül fontos, hogy 
olyan felületeket és lehetőségeket biztosítsunk számukra, ahol a szemléletformálás 
megvalósulhat. Itt kiemelendő a zoldkecskemet.hu honlap, ami egy olyan fórum és 
lehetőség, ahol kapcsolatot teremthet a város a lakossággal, a különböző civil 
szervezetekkel, a hasonló területeken dolgozó, hasonlóképpen gondolkodó 
szervezetekkel. Egyébként ennek a felületnek hamarosan lesz a közösségi 
médiafelületen is egy elérhetősége. 

Ha pedig a környezet- és természetvédelem szakterületéről beszélünk, akkor 
feltétlenül meg kell, hogy említsük a Kecskeméti Vadasparkot, hiszen az rendkívül 
fontos színtere a közösségformálásnak, a természet- állat és környezetvédelemnek. 
Számos programmal támogatják folyamatosan ezt a munkát. A Kecskeméti 
Vadaskert Természetvédelmi Alapítványt több, mint 7,5 millió forinttal támogatja a 
jövő évi költségvetés, illetve a Vadaskertet 100 millió forinttal. 

Azt gondolom, hogy mi képviselők mindig szeretnénk szebbet, jobbat, többet, hiszen 
ezért választottuk és vállaltuk ezt a közfeladatot, hogy fejlesszük, vigyük tovább és 
időről-időre, évről-évre egy picit tegyünk hozzá mindig ahhoz az eredményhez, amit 
a múltban elértünk. Viszont ezekben a vészterhes időkben úgy gondolom, hogy 
rendkívül nagy eredmény az is, ha meg tudjuk tartani, amit eddig elértünk és tudjuk 
biztosítani azokat a feltételeket. 
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A Vadaskert kapcsán nem szabad elfeledkeznünk arról, hogy ez a hely több, mint 50 
éve szolgálja a várost. December 9-én ünnepli az 50. születésnapját és ezúton 
kívánok az ott dolgozóknak kellemes ünnepet, boldog születésnapot és még 
legalább 50 évet. 

Kósa József: 

A 2023. évi költségvetés az elmúlt évekhez hasonlóan tökéletesen illeszkedik abba a 
logikai láncba, amelynek alapelvei a mértéktartás, a prioritások helyes felmérése és 
a fokozatosság. 
Ez megmutatkozik minden, a város által fenntartott részben vagy teljes egészében 
finanszírozott kötelezö és önként vállalt feladatok kapcsán. 

Ez a logikai lánc figyelhető meg a futball támogatásánál is. Engedjenek meg egy 
rövid történeti visszatekintést. A Kecskeméti TE 1911-ben alakult. Az egyesület 
fennállásának 100. évfordulóján, 2011-ben már NB l-es klubként megnyerte a 
magyar kupát. Aztán jött egy sikeresnek nem nevezhető időszak, amikor elkezdett 
újra az alapoktól építkezni. Magyarán utánpótlást nevelt, ettől várva egy ismét a 
csúcsra törő csapatot. A fokozatosság, az utánpótlásra fordított pénz és energia 
meghozta a gyümölcsét. Jelenleg a csapat ismét remekel, új korszak kezdődik a 
kecskeméti labdarúgásban. 

A sikerek fenntartásához azonban további forrásokra van szükség, amelyeket a 
2023. évi költségvetés biztosít. Az utánpótlás nevelésre beállított támogatást is 
jelentősen megnöveljük. Ez utóbbira azért is szükség van, mert a városban jelenleg 
szabadtéren és teremben összesen 87 focicsapat több, mint 1700 fiatalt edz az 
utánpótlás keretében. Összegezve tehát az idén 50 millió forinttal a 2023. évben 
pedig már 79 millió forinttal támogatjuk a helyi labdarúgást. Ezt, ha figyelembe 
vesszük, az NB I-be való feljutást követő 2 évben az összes támogatás 130 millió 
forintot tesz ki. Ezen túlmenően, amennyiben a KTE jövőre sikerrel pályázik a TAO 
pályázati kiírásra, akkor a város megvizsgálja a szükséges önrész biztosításának a 
lehetőségét. Kérem, szíveskedjenek az ismertetett költségvetési javaslatokat 
támogatni. 

Leviczky Cirill: 

Korábban képviselőként, most viszont a 13. Egyéni Választókerület oldaláról 
szeretnék rátekinteni a költségvetésre. Két pozitív dolgot szeretnék kiemelni. Az 
egyik a kadafalvi bölcsőde építése, ami nagyon fontos tétel a városrészben élők 
számára. Egy dinamikusan fejlődő területről van szó. Kadafalvára, Ballószögre és 
Helvéciára nagyon sok fiatal család költözik ki. Az ő gyerekeiknek a bölcsődei 
elhelyezése nagyon fontos feladata az önkormányzat számára. Korábban már 
elindult az óvoda tervezése is, remélem, hogy a következő évi költségvetések 
lehetővé teszik majd ennek a fejlesztésnek a megvalósítását is. 

Falu György alpolgármester úr hívta fel a figyelmemet arra, hogy a városüzemeltetés 
fejlesztése kapcsán olyan gépeket sikerül beszerezni a Kecskeméti 
Városüzemeltetési Kft. számára, amelyek a földutak karbantartásának a lehetőségét 
fogja segíteni. Választókerületemnek legnagyobb része olyan terület, ahol 95%-ban 
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csak földesutak találhatóak, és a legnagyobb problémát ezeknek az utaknak a 
karbantartása okozza. Öröm számomra, hogy ezentúl saját gépekkel és saját 
felelőséggel tudja végezni ezeket a munkákat. Korábban az alvállalkozók és a nem 
megfelelő gépek miatt előfordultak problémák ezen a területen. Ez a fejlesztés 
jelentős előrelépés lesz és remélem, hogy a polgárok számára is megnyugtató 
helyzetet teremt majd. 
Kérem, amennyiben a költségek módosítása kapcsán lesz rá lehetőség, akkor a 
korábbi években elkezdett fejlesztéseket folytassuk Kadafalván és térségében. Az 
idei évben elkészült a Beretvás köz útjának a tervezése. Fontos lenne a számomra, 
amennyiben a következő években a költségvetés vagy pályázati forrás lehetőséget 
biztosít rá, akkor erre is tudjunk pályázni. Nyilván alapvető feltétel volt, hogy egy terv 
készüljön, ami az idén meg is valósul, ugyanúgy, ahogyan a kerékpárút terve is 
készen lesz hamarosan. 

Fontos feladat Kadafalva szempontjából egy faluközpont kialakítása. Az elmúlt 30 
évben jelentős fejlődés történt Kadafalván, ez azonban sajnos elmaradt. Az elmúlt 
évben egy területcsere kapcsán sikerült az Ipari Park sarkában egy területet 
szerezni. Itt a jövőben lehetőség lesz egy faluközpont kialakítására. Nagy öröm 
számomra, hogy a Széchenyivárosban és a Hunyadivárosban közösségi ház épül, 
de ezen a fórumon is szeretném jelezni, amennyiben lesz rá pénzügyi forrás, akkor 
erre Kadafalván is szeretnének számítani. 

Jánosi István: 

Biztonságos gazdálkodás, tervszerűség, kiszámíthatóság, körülbelül ezek voltak 
azok a fogalmak, amelyek az előző hozzászólásokban elhangzottak. Valóban 
leginkább ezekkel lehetne jellemezni a 2023. évi költségvetést. Valamennyi ágazat 
biztosítva szeretné látni a jövőjét és a működésének feltételeit, azokat a 
körülményeket, amelyek lehetővé teszik a kiegyensúlyozott gazdálkodást. Erre ez a 
költségvetési rendelet meggyőződésem szerint alkalmas és ezen feltételeket 
kellőképpen biztosítja. Így van ez egy olyan ágazat tekintetében is, amely talán a 
legjelentősebb érdeklődésre tart számot. A sporttal mindenki valamilyen úton-módon 
kapcsolatban van, akár szurkolóként, akár sportolóként. 

A költségvetési rendelet-tervezet szöveges részében található „sportszervezetek 
támogatása" címszó alatt szerepel egy 1 milliárd forint összeget meghaladó 
támogatási összeg. Azon belül pedig tételesen felsorolva néhány olyan szervezet, 
amelyek ebből a támogatásból részesülnek. Talán ezek közül kettő az, amely 
nagyobb súllyal szerepel. A Hírös Sport Nonprofit Kft. a létesítményeinek 
üzemeltetése kapcsán, a Junior Sport Nonprofit Kft. pedig a Sportiskola 
működtetésével, több mint 1300 gyermeknek biztosít sportolási lehetőséget 11 
szakosztály keretein belül, közel 90 sport szakember magas szakmai színvonalú 
irányítása mellett. Ezen felül közel 3000 gyermek végez még sporttevékenységet a 
városban. Ide sorolandó a Mercedes-Benz Sport Akadémia, valamint azok a 
sportszervezetek, amelyek a sportiskolán kívüli szervezeti kereteken belül végeznek 
sporttevékenységet. A küzdősport és az egyéb sportágak sorolhatók ide, valamint a 
foci, amely a legtöbb focipalántát, gyermeket foglalkoztatja. Közel 1000 fő 3 klubban, 
3 focicsapatban rúgja a labdát. 
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Ezen felül mindenképpen kihangsúlyozandó egy nagyon hatékony együttműködési 
forma, amely az utóbbi években már gyakorlattá vált a sportlétesítmények fejlesztése 
vonatkozásában. Vannak olyan sportszervezetek, amelyek jogosultak a társasági 
adó igénybevételére, ennek felhasználására. Nagyon jó együttműködés alakult ki az 
önkormányzattal az úgynevezett TAO pályázatok során, az önkormányzat által 
biztosított önerővel sikerült több sportfejlesztési programot megvalósítani. Gondolok 
itt a Bányai Júlia Gimnázium sportcsarnokára, a Zrínyi Ilona Általános Iskolán belül 
nyitott szabadtéri röplabdapálya megépítésére, illetve a korábbi években hasonló 
konstrukcióban sikerült a strand 50 méteres medencéjét korszerűsíteni, sportolásra 
alkalmassá tenni. 1750 négyzetméteres multifunkcionális sportcsarnok létrehozása 
zajlik a Katona József Gimnázium területén, ami amellett, hogy a teremlabdarúgás 
részére biztosít edzés lehetőségeket, a multifunkcionális jellege révén pedig az 
iskolai testnevelés és az egyéb sportágak vonatkozásában komoly előrelépést jelent. 
Az általam már említett támogatási összegeken felül január, február körül a Városi 
Támogatási Alap is felosztásra kerül, amelyből a városi sportszervezetek minden 
évben körülbelül 15-16 millió forint támogatásban részesülnek. 

Örülök Kósa József képviselőtársam felszólalásának, amely a labdarúgás utóbbi 
időszakban mutatott teljesítményére utalt. Jól példázza azt, hogy a sport milyen 
erővel bír és milyen érdeklődést vált ki. A városunkban élők kortól, nemtől, 
hovatartozástól függetlenül egy emberként tudnak örülni ennek a fantasztikus 
sportsikernek. Nagyon bízom benne, hogy mind a körülmények biztosítása, mind az 
egyesületnél folyó munka lehetővé teszi, hogy még sokáig ilyen színvonalú és 
minőségű eredménynek tudunk majd együtt örülni. 

Összességében azt látom, hogy azok, akik valamilyen módon érintettek a sport 
világában, nyugodtan készülhetnek a 2023-as évre, hiszen mind a létesítmények 
biztosítása, mind a sportszervezetek működése kapcsán a működésük 
kiegyensúlyozott és biztos lesz. Várjuk a további eredményeket, nemcsak a 
kimagasló, NB l-es profi sport vonatkozásában, hanem az utánpótlás területén is. 

Lévai Jánosné: 

Tanácsnoki minőségemben szeretném a véleményemet elmondani. Átolvasva a 
2023. évi költségvetés-tervezetet, az egy rendkívül jól felépített, felelősségteljes és 
mértéktartó gazdálkodásról tanúskodik. Békeidőben ezt természetesnek vesszük, 
viszont sajnos most körülöttünk háború van, ami kihatással van a pénztárcánkra, az 
országunkra, Európára és azt gondolom, hogy az egész világra. A múlt héten 
beszéltem egy nagyszőlősi 3 gyerekes édesanyával, aki sírva mesélte, hogy éjszaka 
4-5 órára van csak világítási lehetőségük. Ami még szomorúbb, hogy Kárpátaljáról
hozzák vissza a hadköteles szülőket és nagyszülőket. A legszomorúbb viszont az, ha
még egy év után is lesz háború, akkor az édesanyákat és a hölgyeket is be fogják
sorozni.

Szeretném megjegyezni, hogy az elmúlt időszakban nagyon mértéktartóan 
gazdálkodott Kecskemét város vezetése, és amit lehetett, azt a lehetőségekhez 
képest megtette. Azt láthatjuk a 2023. évi költségvetésben, hogy a város továbbra is 
teljes mellszélességgel áll a rászorulók mellett, és tudjuk azt, hogy a civil 
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szervezeteknek nyújtott támogatás biztosítása nem kötelező, hanem egy önként 
vállalt feladat. 
Szeretném elmondani, hogy senkit nem szeretnénk magára hagyni. A Városi 
Szociális Közalapítványnak tegnap volt egy nagyon hosszú ülése. Az alapítványhoz 
nagyon sok tűzifa igény érkezik. Nagyon sok olyan nehéz élethelyzetet hallunk, 
amely valóban szívszorító. Városi Szociális Közalapítvány gondol a védőoltásra 
szorulókra is, és ami nagyon fontos, hosszú évek óta meghirdeti a hátrányos 
helyzetű tanulóknak a „Jó Tanuló" pályázatot, amelyre több, mint 11 hátrányos 
helyzetű szülő nyújtotta be gyermekének a pályázatát. A támogatás feltétele a 4.5-ös 
tanulmányi eredmény. A sikeres pályázóknak - lehet, hogy még karácsony előtt - 80 
ezer forint támogatást tudnak biztosítani. 

Ahogy alpolgármester úr is megemlítette, városunkban szerencsére nagyon sok jól 
működő civil szervezet van. A korábban felsoroltakon kívül, amelyeket nem kívánok 
most újra felsorolni -, ide tartozik a Biztos Kezdet Gyermekház is. 

Városunkban nagyon sok idős ember él, ezért az idősügyi feladatokra is igen nagy 
hangsúlyt fektet az önkormányzat. Itt említeném meg például a CédrusNet 
Programot, de nem esett ma még szó a Bursa Hungarica Ösztöndíj rendszerről, 
amelyhez Kecskemét önkormányzata is csatlakozott. Ezenkívül civil programokra a 
költségvetés 140 millió forintot biztosít. 

Említettem már, hogy senkit nem hagyunk magára. Lesz egy interpelláció a 
Kecskeméti Nagybani Piac vásárlói körének szabályozásával kapcsolatosan. Kérem, 
itt is gondoljunk majd arra, hogy a nagybani piacra kis fizetésű, idős emberek is 
naponta járnak ki vásárolni. 

Szeretnék köszönetet mondani jegyző úrnak, az aljegyzőknek, az irodavezetőknek, a 
társintézmények és a saját intézményeink vezetőinek, akik az elmúlt években és 
ebben az évben is nagyon sok támogatást adtak. Azt gondolom ugyanis, hogy a 
képviselők akkor tudnak jó munkát végezni, ha az intézmények vezetőivel is jó 
kapcsolatot alakítanak ki. Néhány nevet említenék, akikre gondolok: Balogh Zoltán, 
Varga Miklós, Gajdácsi Zoltán, Ladics Monika irodavezetőkre, valamint Nagy Gábor, 
a Kecskeméti Városfejlesztő Kft., és Boros Gábor, a Kecskeméti Városüzemeltetési 
Kft. ügyvezetőire, és természetesen még hosszasan lehetne sorolni a neveket. 

Ezen gondolatok tükrében szeretném megköszönni képviselőtársaimnak azon 
gondolatait, amelyeket saját szakterületüket illetően elmondtak. Szeretném kérni 
képviselőtársaimat és az ellenzéki képviselőket is, hogy gondolják át és 
szavazatukkal erősítsék meg Kecskemét város 2023. évi költségvetését. 

Saját körzetemmel kapcsolatban nem kívánok a részletekbe belemenni, mert azt 
gondolom, hogy a költségvetési sorokon azért vannak nagyon komoly összegek, 
hogy azokat a hétköznapokban apróprópénzre váltsuk. 

Kopping Rita: 

Borzasztó sok pozitívum és hozsannázás hangzott el a Fidesz részéről. Ellenzéki 
képviselőként kicsit nehezebb helyzetben vagyok. 
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Néhány hete óriási örömmel töltött el, mikor polgármester asszony úgy nyilatkozott, 
hogy Kecskemét költségvetése stabil, nincs szükség megszorításokra, mindenre van 
pénz. A város intézményei egy korábban szerződött időtartamra, rögzített áron jutnak 
hozzá a gázhoz, áramhoz, távhőhöz. 

Ehhez képest viszont Kecskemét Megyei Jogú Város polgárainak azzal kellett 
szembesülniük, hogy az intézményekben sok helyen 18 °C, vagy annál kevesebb a 
hőmérséklet. Módosították az őszi és a téli szünet időpontját, iskolákat kellett 
összevonni, a nyitvatartás korlátozására kényszerül a Kecskeméti Katona József 
Nemzeti Színház, az Ifjúsági Otthon, a Bács-Kiskun Megyei Katona József Könyvtár. 
Szembesülni kellett azzal is, hogy a Kormány ígérete ellenére szinte egyáltalán nem 
kapott plusz működési támogatást városunk, mivel 1 milliárd forinttal több az 
iparűzési adó bevétele a városnak a tervezetthez képest. A megnövekedett iparűzési 
adó bevétel ellenére a Fidesz-frakció az elmúlt rendkívüli közgyűlésen a helyi adók 
megemelését fogadta el. Ennek következményeként az iparűzési adót 2%-ra emelték 
és az építményadó mértéke is megemelkedett. 
Szembesülni kellett azzal is, hogy a takarékosság jegyében nem tudjuk a 
közgyűlésünket megtartani a gyönyörűen felújított díszteremben és több felújítás 
elmaradása is ennek köszönhető. Egyet emelnék csak ki, mely a legnagyobb 
szívfájdalmam, a Lánchíd utcai Általános Iskola felújításának elhalasztása. 

A felsorolt problémák mellett természetesen tisztában vagyok azzal, hogy számos 
fejlesztés megvalósult, illetve megtörténik a közeljövőben városunkban. 
Tisztelt Polgármester Asszony, Jegyző Úr, Irodavezető Úr és mindenki, aki a 2023-
as költségvetés megalkotásában dolgozott. Őszinte elismerésem, hogy önök időt, 
energiát nem sajnálva összeállították ezt a költségvetést, ebben a gazdasági 
környezetben. Véleményem szerint -, ahogy polgármester asszony is mondta -
rendkívül bizonytalan az, hogy a költségvetés tartható lesz-e, hiszen az ársapka 
eltörlésének komoly kihatásai lesznek nemcsak a lakosságra, hanem a város 
költségvetésére is. 

Itt jegyezném meg, hogy Miniszterelnök úr azon korábbi kijelentése, mely szerint „az 
apa férfi, az anya nő, a benzin marad 480,- forint" alapjaiban dőlt meg. 
A Fidesz-kormány azt is mondta, hogy az ársapka mindenre megoldás. Sajnos az is 
bebizonyosodott, hogy hibás döntés volt az üzemanyag tekintetében ennek 
alkalmazása. 

Polgármester asszony és az alpolgármesterek összefoglalták a költségvetést, így én 
csak néhány dolgot emelnék ki. 
Király József képviselőtársam is megemlítette, hogy az idei költségvetés jelen 
pillanatban 47,6 milliárd forintról szól, mely év elején mindig egy szűkebb 
keresztmetszet és év közben változik. Bízom abban, hogy a változás pozitív irányba 
történik majd. Azt is megjegyezném ellenzéki képviselőként, hogy a zárszámadás 
adatai nélkül rendkívül nehéz tervezni a következő évet, mivel bármikor történhet 
olyan változás, hogy a város nem kapja meg az ígért támogatást, így át kell tervezni 
az egész évet. 

A helyi adók esetében nem elég azt kiemelni, hogy az emeléssel jelentős bevétellel 
számolhat városunk, fontos arról is beszélni, hogy ugyanakkor fontos 
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adóbevételektől fosztja meg a kormány az önkormányzatokat. Képviselőtársam 
említette, hogy 2023-ban 5,6 milliárd forint lesz a szolidaritási hozzájárulásunk és 
nem kapta vissza a város azt a gépjárműadót sem, mely a covid miatt került át az 
államhoz. 

Kérem, hogy polgármester asszony és az országgyűlési képviselőink álljanak ki 
Kecskemét városáért és idézve Mészáros Lőrincet „legyenek bátrak" és álljanak ki 
értünk. Kérjék a szolidaritási hozzájárulás mértékének a csökkentését és kérjék 
vissza a gépjárműadó bevételünket. 

Alpolgármester úr említette, hogy önerős városfejlesztésre, közműépítésre 600 millió 
forintot szán a város. Bízom abban, hogy ebben a körben prioritást kap az lrinyi út 
stabilitása. 

Reagálnék még Leviczky Cirill képviselőtársam által említett 2,9 milliárdos tartalékra. 
Polgármester asszony is említette, hogy nem szabad ettől hátradőlni, mert ebből 2,2

milliárd forint céltartalék, tehát 800 millió forint az általános tartalék, amelyet 
probléma esetén fel lehet használni. 
Néhány gondolatot mondanék az adósságállományról. 
Az anyag szerint a kamatunk 2023-ban 202 millió forint lesz, tőketörlesztésünk 788 
millió forint, tehát közel 1 milliárd forint. Amennyiben jól értelmezem, ebben nem 
szerepel az uszoda lízingje már, mivel azt refinanszírozzuk és csak kettő év múlva 
terheli a várost. 

Véleményem szerint ez az 1 milliárd forint nem kis teher. 
Tisztában vagyok azzal, hogy ez egy rendkívül feszített költségvetés, melyben 
nagyon sok mindenre tekintettel kell lenni. Kiemelném a Városi Alapkezelő Zrt. 
munkáját, mely lehetőséget adott arra, hogy a Kik-For Kft. számos lakás felújítását, 
illetve új lakások építését is megkezdhette. Bízom abban, hogy a megemelkedett 
árak ellenére is megvalósulnak és befejeződnek ezek a projektek. Ennek köszönhető 
az is, hogy létrejött egy cég arra, hogy a városüzemeltetéshez különböző gépeket 
megvásároljunk. 
Még egy örömteli dologról, a Városi Térinformatikai Rendszerről szólnék néhány 
szót. A Neumann János Egyetemen vehettünk részt egy előadáson, melyen 
bemutatták, hogy milyen óriási lehetőségeket biztosít a rendszer használata a város 
számára. 
Bízom benne, hogy rövidesen az önkormányzati képviselők is használni tudják ezt a 
programot és megkönnyíti a mindennapi munkánkat. 

Dr. Fekete Gábor: 

Reagálni szeretnék az előttem elhangzott hozzászólásokra. 
A háborús inflációval kapcsolatos álláspontomat a korábbi közgyűlésen kifejtettem. 
Az iparűzési és építményadó, valamint a parkolási díj emelésével kapcsolatosan 
szintén elmondtam, hogy a legnagyobb körültekintéssel járt el a városvezetés és a 
lehető legkisebb mértékben próbálta ezeket a díjakat, költségeket emelni. 
A háborús inflációval kapcsolatosan szeretném elmondani, hogy - amint a MOL 
vezérigazgatója is elmondta - a szankciós politika igenis hatással van az 
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energiaárakra. Véleményem szerint a szakember által mondottakra figyelni kell és az 
általa elmondottakat talán az ellenzék is elfogadja. 

Dr. Vancsura István teljesen negatív képet fest a városról. Kicsit olyan érzése van az 
embernek, mintha az ellenzék egy másik bolygón élne. Fontosnak tartom azt 
elmondani, hogy Dr. Vancsura István körülbelül a negyedik pártban foglal helyet és 
amíg a politikai identitását kereste képviselőtársunk, addig a városban számos 
bölcsőde, illetve óvoda épült. Rengeteg energiahatékonyságú fejlesztés valósult 
meg, megépült a 445. számú elkerülőút, jelenleg épül a 441. számú út, épül az Izsáki 
út, az 54. számú főút. A Városháza felújítása lassan befejeződik. 

Polgármester asszony elmondta, hogy a Nissin-Foods újabb beruházásba kezd, a 
Mercedes-Benz igazgatója tájékoztatott minket a legújabb gigantikus fejlesztésről. 
Fontosnak tartom a városrészi fejlesztéseket is megemlíteni. Családi házas 
negyedek épültek, CSOK támogatás segítségével épültek házak tömegesen és a 
gyermekes családok támogatásának egész hadáról is említést kell tennünk. Itt 
említeném meg az Szja. visszatérítést, a 2-3 gyerekesek támogatását, a 
lakásfelújítás és a gépjármű vásárlás támogatását. Ezért érzem néha úgy, mintha 
nem ugyanazon a bolygón élnénk az ellenzékkel. 

A munkaerőhiányra válaszolva pedig azt szeretném kérni Dr. Vancsura Istvántól, 
hogyha végre megtalálta a politikai identitását, akkor nagyobb figyelemmel kövesse a 
városban és az országban megvalósuló fejlesztéseket. 

Kopping Rita képviselő asszony hozzászólására pedig annyit reagálnék, hogy a 
Fidesz-frakció álláspontja változatlanul az, hogy „a férfi férfi, a nő is nő". A 18 °C-os 
fűtéssel kapcsolatosan szerintem az a fontos, hogy a város vezetése a realitások 
talaján éljen és takarékoskodjon, valamint tudja azt, hogy mik a lehetőségei. Én 
kimondottan pozitívnak tartom, hogy a díszterem helyett ebben a kisebb teremben 
tartjuk az ülésünket és nem a pazarló baloldali, hanem a költséghatékony jobboldali 
logikával gondolkodunk. 

Az ellenzék folyamatosan az elhibázott gazdaságpolitikára utal. Véleményem szerint 
nem volt elhibázott gazdaságpolitikánk, hanem egy nagyon jó magyar 
gazdaságpolitikánk volt, melyre jött a baloldali, brüsszeli elhibázott szankciós politika, 
ami most a várost és az országot is próbára teszi, amelyben próbálunk helytállni. 

Király József: 

Mindig azzal kezdem hozzászólásomat, hogy a város költségvetése egy adott 
összeggel rendelkező költségvetés, melyet bármennyire is szeretnénk, de nem 
tudunk bővíteni. Ahogy az a többi hozzászólásban is elhangzott, nagyon szoros 
költségvetés készült el, amiben nagy mozgástér a különböző előirányzatok között 
már nincs. Ez a költségvetés elsősorban a működésre koncentrál. Véleményem 
szerint ez nagyjából ugyanaz, mint egy családi költségvetés. 

Itt viszont az a probléma, hogy az a helyzet, amibe került az ország nagyobb 
odafigyelést igényel. Szerencsés lenne, ha legalább néhány problémát a kormány 
oldana meg és nem tolná le erre a szintre, mert itt ez szinte megoldhatatlan feladat. 
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Véleményem szerint teljesen feleslegesen folyik a vita a költségvetésről. Azt tartom 
fontosnak, hogy a város lakói, akiknek készül ez a költségvetés, valóban azt érezzék, 
hogy ez egy jó költségvetés. Sajnos a lakosok azzal szembesülnek, hogy az infláció 
és az energiaárak végett elég szoros az ő költségvetésük is, mellé még a várostól is 
kapnak plusz terhet. Ugyanígy a cégek terhei is nőnek, pedig már így is óriási teher 
alatt vannak. Városunknak pedig szüksége van az itt működő cégekre. 
A jelenlegi helyzetben a városnak kellene annyi tartalékának lenni, hogy meg tudják 
finanszírozni azokat a költségeket, melyek a cégek korábbi színvonalához 
szükségesek. Adott esetben a cégek és a város együtt élje túl a jelenlegi válságot és 
ne terheljük tovább a város polgárait, cégeit. 

Véleményem szerint a konfliktus, veszekedés nem viszi előre egyik társadalmi 
réteget sem és ebből a kommunikációból nem is tudják majd, hogy miért rossz a 
költségvetés. Abból fogják megérezni, ha drágább a közösségi közlekedés, az 
étkezés, az uszoda stb. 

Kérem, hogy a költségvetés vitája során figyeljenek arra, hogy egy város képviselői, 
akik a lakosok érdekeit védik, képviselik. Kérem, hogy mindenki nagyobb türelemmel 
legyen a képviselőtársai felé. Egy biztosan látszik, hogy ebből a költségvetésből a 
„családfő" 6 milliárd forintot elvitt. 5,4 milliárd forint a szolidaritási hozzájárulás és 500 
millió forint a gépjárműadó hiánya. Véleményem szerint a „családfőnek" kellene 
szólni, hogy amit megtermel Kecskemét jogosan az adókból, az maradjon is itt. 

Városközponti képviselőként felhívom a figyelmet, hogy koncentráltabban figyeljünk 
a belvárosi zöldfelületekre, a közterületek tisztaságára, mivel a városba érkező 
emberek ezzel találkoznak, ha a főtérre érkeznek. Sajnos ebben az évben is volt 
néhány negatív vélemény ezekben a témákban. 

Ahogy Dr. Homoki Tamás alpolgármester úr is mondta a közlekedés kapcsán, 
véleményem szerint is a közösségi közlekedésbe több pénzt kellene betenni, hogy 
minél kevesebbet fizessenek a polgárok. Ezzel talán mérséklődne a nagykörúton 
belüli óriási forgalom. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Köszönöm a hozzászólásokat. Lezártam a vitát az előbb. Dr Vancsura István 
képviselő részére maximum ügyrendi felszólalás keretében tudok szót adni, ha 
abban érintett. 

Dr. Vancsura István: mikrofonon kívül jelzi, hogy nem kíván ügyrendi hozzászólást 
tenni. 

Szemereyné pataki Klaudia: 

Miután érdemi módosító javaslat nem érkezett a költségvetéssel összefüggésben, 
megköszönöm képviselőtársaimnak az együttműködését és konstruktív hozzáállását. 

Ki ért egyet a rendelet-tervezettel? 

(Rendeletalkotáskor a képviselőtestület 19 tagja tartózkodott az ülésteremben.) 
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Szavazás után a közgyűlés 12 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 7 
tartózkodással megalkotta Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Közgyűlésének 23/2022. (XII. 8.) önkormányzati rendeletét Kecskemét Megyei 
Jogú Város Önkormányzatának 2023. évi költségvetéséről, amely a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi. 

Ki ért egyet a határozat-tervezettel. 

(Határozathozatalkor a képviselőtestület 19 tagja tartózkodott az ülésteremben.) 

Szavazás után a közgyűlés 12 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 7 
tartózkodással az alábbi határozatokat hozta: 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 
248/2022. (XII. 8.) határozata 
Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024. évi költségvetését érintő 
döntések, valamint a saját bevételek és az adósságot keletkeztető ügyletekből 
eredő fizetési kötelezettségek a 2024-2026. évre várható összegének 
bemutatása 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése megtárgyalta 
Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 26.075-1/2022. számú előterjesztését, és 
a 2023. évi költségvetési rendelet végrehajtása érdekében az alábbi intézkedések 
megtételét rendeli el: 

1.) A támogatott működéséhez való hozzájárulás céljából nyújtandó 500.000 forintot 
meghaladó összegű támogatás esetén a támogatási szerződésben - az a)-f) 
pontok kivételével - a támogatási összeg havi bontásban történő folyósítását kell 
meghatározni. 

a) A „Menhely az Állatokért" Környezetvédelmi és Állatvédelmi Közhasznú
Alapítvány részére a 2023. évi támogatás folyósítása két részletben történik:
az első félévi támogatás 2023. március 1-ig, a második félévi támogatás 2023.
augusztus 15-ig kerül folyósításra. A támogatás felhasználásával való
elszámolás határideje 2023. július 31. és 2024. január 15.

b) A Bács-Kiskun Megyei Rendőrkapitányság részére nyújtandó támogatás
folyósítására egyösszegben, a támogatási szerződés aláírását követő 15
napon belül kerül sor.

c) A Hírös Sport Nonprofit Kft. működési költségei fedezetére nyújtandó általános
működési célú önkormányzati támogatás folyósításának ütemezése a
közhasznú megállapodásban kerül meghatározásra.

d) A Kecskeméti Röplabda Kft., a KTE Kosárlabda Klub Kft. és a RÖPKE
Kecskeméti Leány Röplabda Sportegyesület részére nyújtandó támogatások
folyósítása két részletben történik: az első félévi támogatás 2023. március 1-
ig, a második félévi támogatás 2023. július 15-ig kerül folyósításra. A
támogatás felhasználásával való elszámolás határideje 2024. január 15.

e) A Kecskeméti Női Kézilabda Sportegyesület részére nyújtandó támogatás
egyösszegben kerül folyósításra 2023. május 31-ig. A támogatás
felhasználásával való elszámolás határideje 2024. január 15.
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f) A Kecskeméti Labdarúgó Akadémia Nonprofit Kft. részére nyújtandó
támogatás egyösszegben kerül folyósításra 2023. március 31-ig. A támogatás
felhasználásával való elszámolás határideje 2024. január 15.

Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

2.) Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata által fenntartott intézmények 
tekintetében a foglalkoztatottak részére megállapított illetményelőleg összege az 
intézmény költségvetésében alapilletmény címen jóváhagyott eredeti előirányzat 5%
át meg nem haladó összegben, 210.000 FUfő/év összeg erejéig kerül 
finanszírozásra. A folyósítható illetményelőleg felső határát ennek 
figyelembevételével az intézmény vezetője határozza meg. 

Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

és az érintett intézményvezetők 

3.) A közgyűlés az önkormányzat saját bevételeinek, valamint az adósságot 
keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek a 2023. évi költségvetési 
évet követő három évre (2024-2026. évre) várható összegét a határozat 1. melléklete

szerint állapítja meg. 

Határidő: értelemszerűen 
Felelös: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

4.) A közgyűlés felkéri Szemereyné Pataki Klaudia polgármestert, hogy Kecskeméti 
Közlekedési Központ Kft.-vel a helyi közösségi közlekedés ellátására vonatkozó éves 
finanszírozási szerződést a 2023. évben rendelkezésre álló költségvetési előirányzat 
erejéig kösse meg a költségvetés évközi módosítása esetén a finanszírozási 
szerződés-módosítását írja alá. 

Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

5.) A közgyűlés úgy dönt, hogy azon többségi, illetve kizárólagos önkormányzati 
tulajdonú gazdasági társaságok, melyek közhasznúsági megállapodás alapján 
alkalmazzák a szolgáltatásaikat igénybe vevők által fizetendő díjtételeket, kötelesek 
azokat az éves üzleti tervükben, a közhasznúsági megállapodásban részletezett 
módon bemutatni. A közgyűlés felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az érintett 
gazdasági társaságok vezetőit tájékoztassa azzal, hogy a 2023. évi üzleti tervet már 
ennek megfelelően készítsék el. 

Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 

A határozatról értesülnek: 

1.) Tisztségviselők 
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2.) Állandó bizottságok elnökei 
3.) Varga Miklós irodavezető, Gazdálkodási és lntézményüzemeltetési Iroda 
4.) Dorcsák Annamária, a Költségvetési és lntézményüzemeltetési Osztály vezetője 

és általa: érintettek 

248/2022.(XII. 8.) határozat 1. számú melléklete 

Kecskemét Megyei Jogú Város Önkormányzata saját bevételeinek, valamint 
az adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségeinek 2024-

2026 évekre várható összege 

adatok Ft-ban 

Stabilitási törvény 3.§ 1. 2024.év 2025.év 2026.év 
bekezdése szerinti 

adósságot keletkeztető Fizetési Fizetési Fizetési 

ügylet kötelezettség kötelezettség kötelezettség 

Működési célú hitelek 
- -

összesen 

Felhalmozási célú hitelek 
788 954 340 788 954 340 788 954 340 

tőketörlesztés összesen 

Felhalmozási célú hitelek 
153 716 902 134 871 138 117 381 017 

kamattörlesztés összesen 

Kötvénykibocsátásból 
származó kötelezettség - - -

összesen 

Gépjármű célú beszerzési 
-

kölcsönszerződés 

Onkormányzat 
adósságszolgálata 942 671 242 923 825 478 906 335 357 

mindösszesen 

353/2011. (Xll.30.) Korm. 
Rendelet 2. §. (1) bekezdése 

2024.év 2025.év 2026.év 
alapján az önkormányzat 

saját bevétele 

Helyi adóból és települési 
21 516 860 640 

22 162 366 
26 594 839 751 

adóból származó bevétel 459 

Önkormányzati vagyon és az 
önkormányzatot megillető 

1 212 955 410 1 212 955 410 1 212 955 410 vagyoni értékű jog 
értékesítéséből és 

hasznosításából származó 
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bevétel 

Osztalék, koncessziós díj és 
390 374 490 390 374 490 390 374 490 

hozambevétel 

Tárgyi eszköz és az 

immateriális jószág, részvény, 

részesedés, vállalat 
0 0 0 

értékesítésből vagy 

privatizációból származó 

bevétel 

Bírság-, pótlék- és díjbevétel 57 400 OOO 57 400 OOO 57 400 OOO 

Kezesség-, illetve 

garanciavállalással 0 0 0 

kapcsolatos megtérülés 

Saját bevétel mindösszesen 23 177 590 540 
23 823 096 

28 255 569 651 
359 

Onkormányzat 
adósságszolgálata a saját 4,07% 3,88% 3,21% 

bevételek arányában 

*** 

3.) NAPIRENDI PONT 
A közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény hatályba 
lépésével összefüggő feladatokról szóló 10/2012. (11.16.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
Előterjesztő: Szemereyné Pataki Klaudia polgármester 
(A polgármester 24.580-1/2022. számú előterjesztése a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Előterjesztői módosítás került kiosztásra, amelyben a 2023. évre megállapított 
illetményalap megállapítása történik. 2023-ban is ugyanazon a szinten marad, mint 
2022-ben, nincs benne emelés. Jövőre meglátjuk hogyan alakulnak a számaink. 

Bodrozsán Alexandra: 

Az ülésteremben ültünk, amikor érkezett a legújabb hír, hogy a kormány elhibázott 
gazdasági intézkedéseinek következtében új és szomorú rekord született. Az infláció 
22,5%, az élelmiszerárak 43,8%-kal emelkedtek novemberben. Ezek a legújabb 
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számok. A vásárlás, a rezsiszámlák, a mindennapi élet egyre drágább és ezt minden 
kecskeméti polgár érzékelheti, így a városháza dolgozói is. 
A napirend előtti felszólalásainkban mind a kormánypárti, mind az ellenzéki frakció 
elmondta, hogy mennyire hálás a köztisztviselők munkájáért, akik nap, mint nap 
azért dolgoznak, hogy a mi és a kecskemétiek mindennapi életét segítsék, ezért 
adjunk nekik közösen egy szép karácsonyi ajándékot. Az év elején is javasoltam 
már, hogy az illetményalapot emeljük fel 60.000 forintra, de akkor önök ezt 
elutasították. Úgy gondolom, hogy ez most az ismert tények tekintetében még inkább 
aktuálisabb. Ahogyan az év elején is elmondtam számos önkormányzatnál az 
illetményalap már 60.000 forint felett van. Mutassunk mi is jó példát. 
Be kell látnunk, hogy a közszférában napjainkban kilátástalanság van. Egyre 
kevesebb a tanár és a köztisztviselői pálya is egyre kevésbé vonzó. 
Hajrá az országban és Kecskeméten is sztrájkoló tanároknak és diákoknak. 
Nem szeretném elveszíteni ezeket a fantasztikus szakembereket az alacsony béreik 
miatt. Ne csak szavakban, hanem tettekben is mutassuk meg köszönetünket. 
A rendelet-tervezet 2. §-át az alábbiak szerint indítványozom módosítani: 
„A közgyűlés hivatalában foglalkoztatott köztisztivelők vonatkozásában az 
illetményalap 2023. évben 60.000 forint." 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

A rendelet-tervezethez módosító indítvány benyújtására az ülés előtt 2 nappal van 
lehetőség. Kérem képviselő asszonyt, hogy a javaslatát a jövőben jobban készítse 
elő és a következményeit számolja ki. 
Az előző napirend kapcsán azt gondolom, hogy a stratégiai alapokat, a költségvetés 
összefüggéseit és a tartalékot is igen részletesen ismertettem. Továbbra is az elmúlt 
2,5 órában elhangzottakhoz tartom magam. Jövőre meglátjuk hogyan tudjuk a 
béreket rendezni és milyen fedezetünk lesz. Most ezen nem kívánok változtatni. A 
módosítási javaslatról nem tudunk szavazni, mert nem időben érkezett. 

Bodrozsán Alexandra ügyrendi hozzászólalása: 

Tekintettel arra, hogy ezt az anyagot az ülés előtt kaptuk meg polgármester 
asszonynak van-e lehetősége felvállalni a módosítást? 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Kijelentettem, hogy a mai körülmények között így előkészítetlenül nem tudom 
felvállalni. Az elmúlt 2,5 órában azt is kifejtettem, hogy a béremelésre 
összegészében kell gondolni nem csak egy adott ágazat vonatkozásában, hanem 
mindenkire együttesen kell a döntéseket meghozni. Döntést nem hoztunk sehol sem, 
de képeztünk tartalékot. A bértárgyalásokat megvárjuk és a várost érintően a 
tartalékból szeretnénk rendezni a bérfeszültségeket a jövő évben. Nekem továbbra is 
ez a véleményem. 

Dr. Fekete Gábor: 

A baloldal úgy próbál meg egy nagyon fontos módosítási javaslatot előterjeszteni, 
hogy még az SzMSz rendelkezéseivel sincsen tisztában, nem megfelelően nyújtják 
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be. Ezt azért jelzem, mert amikor az elhibázott gazdaságpolitikára hivatkoznak, akkor 
ők ilyen felkészületlenül próbálják megoldani a város dolgait. Egyetlen egy dolog, ami 
sarkallja őket, a sztrájkra való felhívás. A felfokozott tevékenységben a baloldal 
nyilván mindig is élen járt. Azt gondolom, ha ezt így szeretnék megoldani, akkor a 
módosítási javaslatot időben adják be. 

Falu György Tamás: 

A jó szándékot feltételezem az olyan javaslattal kapcsolatban, amely arra vonatkozik, 
hogy emeljük meg az illetményalapot, adjunk még többet. Nekem az a véleményem, 
hogy Magyarország nem eladó. Ha most azokat a javaslatok, amelyeket az országos 
politikában és annak visszatükrözéseként a helyi politikában az ellenzék javaslatként 
megfogalmazott megvalósulnának, akkor itt olyan pénzügyi csődhelyzet lenne, hogy 
a nemzetközi hitelintézetek pénzügyi segítsége nélkül képtelenség lenne 
megvalósítani. 
Most rosszindulatot fogok feltételezni: Népszerűvé lehet válni, hiszen most 250 
munkatársam gondolja, hogy jó lenne az illetményalapnak a megemelése. 
Hasonlóan állnak hozzá az ország lakói is, amikor olyan javaslatokat hallanak, mint 
például meg kell emelni a minimálbért. Régóta érezhető az az országos politikai 
szándék, hogy az ország „nyakába" minél nagyobb adósságteher kerüljön. Az, hogy 
utána mi lenne, azt már nem tudom. Az biztos, ha az ország a nemzetközi hitelezők 
kezébe kerül, akkor a jó isten sem ment meg bennünket. 
Helyi szinten ezeket a javaslatokat úgy kellene átgondolni, hogy a város 
működőképes maradjon és a polgárok számára is jusson. Kecskeméten több mint 
százezer ember él, akiknek sokkal több pénze marad a kormány intézkedéseinek 
köszönhetően, mint amennyit a várostól elvon. 
Kérem, hogy próbáljuk meg úgy megfogalmazni a javaslatokat, hogy annak legyen 
realitása és ne csak az dolgozzon bennünk, hogy népszerűek próbálunk lenni. 
A képviselő asszony által a köztisztiviselők felé tett gesztusnak úgy gondolom semmi 
értelme. 

Dr. Vancsura István: 

A képviselőtársam által előterjesztett javaslat már fél évvel ez előtt a közgyűlés előtt 
téma volt. A javaslatot a költségvetésbe nyugodtan bele lehetett volna építeni. 
Módosítást ezzel kapcsolatban már nem lehet elfogadni. Szeretném, ha 
polgármester asszony a munkavállalókat megnyugtatná, hogyha lesz emelés, akkor 
az 2023. január 1-re visszamenőlegesen fog megtörténni, tekintettel az egyéb 
körülményekre is, hiszen a bérek nominálértéke és a vásárlóereje évek óta 
drasztikusan és folyamatosan csökken. 

Szemereyné Pataki Klaudia: 

Teljesen más fogalmi körben élünk, ami arról szól stabilitás és kiszámíthatóság. Én 
mást gondolok és önök is mást gondolnak. Nekem a kiszámíthatóság más fogalmi 
körbe tartozik. Nem tartozik az ad hoc körbe és abba sem, hogy egy-egy szegmenst 
kiemelek és a többiekkel nem foglalkozom. Így én ezt nem tudom önnek megígérni. 
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